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Darłowo, dnia 27 listopada 2024 roku 
 
BR.0002.15.2024  
 
 

Protokół Nr X/2024 

z X sesji Rady Gminy Darłowo IX kadencji 

z dnia 27 listopada 2024 roku 

pod przewodnictwem 

Pani Justyny Osses – Przewodniczącej Rady Gminy Darłowo 
 

Sesja odbyła się w sali konferencyjnej Urzędu Gminy Darłowo. 
Przewodnicząca rozpoczęła obrady sesji o godzinie 900, a zakończyła o godzinie 1052. 
 

Pani radna Grażyna Marcinkowska-Hryckiewicz spóźniła się.  

Na ustawowy stan 15 Radnych w chwili rozpoczęcia w sesji uczestniczyło 13 Radnych, co 
stanowi kworum pozwalające na podejmowanie prawomocnych uchwał. 

Pan radny Grzegorz Płotka był nieobecny, usprawiedliwiony.  
 
/Lista obecności Radnych na posiedzeniu X sesji Rady Gminy Darłowo IX kadencji w dniu 27 listopada 2024 
roku stanowi załącznik nr 1 do niniejszego protokołu/ 
 
W sesji udział wzięli również Sołtysi Sołectw Gminy Darłowo. 
/Lista obecności Sołtysów stanowi załącznik nr 2 do niniejszego protokołu/ 
 

Pan Radosław Głażewski – Wójt Gminy Darłowo, 
Ponadto w sesji udział wzięli: 

Pani Izabela Sielska – Zastępca Wójta Gminy Darłowo,  
Pani Halina Przybysławska – Przewodnicząca Rady Seniorów, 
Pan Tomasz Gondek – Prezes Gminnego Zakładu Użyteczności Publicznej Sp. z o. o.                              
w Krupach, 
Pani Violetta Kolanek – Skarbnik Gminy Darłowo, 
Pani Anna Szynkowska-Borkowska – Sekretarz Gminy Darłowo, 
Pani Joanna Stępień – Radca Prawny, 
Pan Rafał Kunysz – Kierownik Referatu Inwestycji, Infrastruktury Technicznej i Gospodarki 
Przestrzennej,  
Pan Marceli Lichacy – Dyrektor Centrum Sportów Wodnych w Dąbkach, 
Pani Magdalena Cyperska – Inspektor ds. planowania przestrzennego, dzierżawy i najmu.  
 
/Lista obecności zaproszonych gości stanowi załącznik nr 3 do niniejszego protokołu/ 
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Pani Justyna Osses Przewodnicząca Rady Gminy Darłowo przystąpiła do powołania 
sekretarza obrad dzisiejszej sesji. 
Na Sekretarza obrad powołano Radnego Wiesława Moskwę. 
W głosowaniu wzięło udział 12 Radnych, głosując: 
11 głosów za, 
0 głosów przeciw, 
1 głos wstrzymujący (radny Wiesław Moskwa). 
Obecny Radny Waldemar Bonk nie brał udziału w głosowaniu.  
 
Na protokolantkę Przewodnicząca Rady powołała panią Iwonę Kowalską. 
 
Na tym punkt zakończono.  
 
 
 

Ustalenie  porządku obrad. 
Ad.2.  

 
Przewodnicząca Rady przypomniała, że proponowany porządek obrad radni otrzymali                  
z zawiadomieniem na dzisiejszą sesję.  
 
/Proponowany porządek obrad Radni otrzymali wraz z zawiadomieniami na V Sesję Rady Gminy Darłowo. 
Porządek obrad wraz z zawiadomieniem stanowi załącznik nr 4 do niniejszego protokołu/ 

 
Przewodnicząca poinformowała, że przed sesją na podstawie art. 20 ust. 5 ustawy                                   

o samorządzie gminnym otrzymała wniosek Wójta o wprowadzenie do porządku obrad 
kolejnych projektów uchwał:
 

  

1) w sprawie zmian w budżecie Gminy Darłowo na 2024 rok; Druk Nr 18/2024X 
2) w sprawie zmiany wieloletniej prognozy finansowej Gminy Darłowo na lata 2024-

2034; Druk Nr 19/2024X 
 
/Wniosek o zmianę porządku obrad stanowi załącznik nr 5 do niniejszego protokołu/ 
 
Przewodnicząca Rady zapytała czy są wnioski do porządku obrad?  
Nikt więcej wniosków nie zgłosił.  
 
Przewodnicząca Rady przeprowadziła następujące głosowania:  
 
Na podstawie wyników głosowania Przewodnicząca Rady Gminy Darłowo stwierdziła, że za 
wprowadzeniem do porządku obrad projektu uchwały w sprawie zmian w budżecie 
Gminy Darłowo na 2024 rok; Druk Nr 18/2024X było  
13 głosów za, 
0 głosów przeciw i 
0 głosów wstrzymujących, 
czyli projekt uchwały został wprowadzony do porządku obrad sesji.    
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Na podstawie wyników głosowania Przewodnicząca Rady Gminy Darłowo stwierdziła, że za 
wprowadzeniem do porządku obrad projektu uchwały w sprawie zmiany wieloletniej 
prognozy finansowej Gminy Darłowo na lata 2024-2034; Druk Nr 19/2024X było  
13 głosów za, 
0 głosów przeciw i 
0 głosów wstrzymujących,  
czyli projekt uchwały został wprowadzony do porządku obrad sesji.    
 
Przewodnicząca Rady powiedziała, że porządek sesji po przyjętych zmianach 
przedstawia się następująco: 
 

Podjęcie uchwały w sprawie zmian w budżecie Gminy Darłowo na 2024 rok.                                                
Druk Nr 18/2024X 

Punkt 28 otrzymuje brzmienie:  

 

Podjęcie uchwały w sprawie zmiany wieloletniej prognozy finansowej Gminy Darłowo na 
lata 2024-2034. Druk Nr 19/2024X 

Punkt 29 otrzymuje brzmienie:  

 

Wolne wnioski i zapytania. 
Punkt 30:  

 

Zamknięcie obrad. 
Punkt 31:  

 
 
Następnie przystąpiono do głosowania nad przyjęciem proponowanego porządku obrad                            
z wprowadzonymi zmianami: 
 
W głosowaniu udział wzięło 13 radnych głosując: 
13 głosów za przyjęciem porządku obrad sesji wraz ze zgłoszonymi zmianami, 
0 głosów przeciw,  
0 głosów wstrzymujących.  
 
Przewodnicząca Rady na podstawie wyników głosowania stwierdziła, że porządek sesji został 
przyjęty wraz ze zgłoszonymi zmianami. 
 
Na tym punkt zakończono. 
 
 

Pani radna Grażyna Marcinkowska-Hryckiewicz przybyła na sesję w tym momencie. 
 

Pani Justyna Osses Przewodnicząca Rady Gminy Darłowo stwierdziła kworum wynoszące                  
14 radnych na sesji. 
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Przyjęcie protokołu z IX sesji Rady Gminy Darłowo z dnia 30 października 2024 roku. 
Ad. 3.  

 
Protokół był wyłożony do wglądu w Biurze Rady. Nikt nie zgłosił uwag do protokołu, wobec 
czego Przewodnicząca Rady poinformowała, że protokół został podpisany bez uwag.  
 
Na tym punkt zakończono. 
 
 
 

Informacja Wójta Gminy Darłowo o działalności w okresie między sesjami wraz                        
z podaniem aktualnej sytuacji finansowej Gminy Darłowo. 

Ad. 4. 

 
W okresie pomiędzy sesjami, czyli od 30 października 2024 roku: 
 
Pan Radosław Głażewski Wójt Gminy Darłowo powiedział, że wita wszystkich 

bardzo serdecznie na dzisiejszej sesji. Wita Sołtysów, Państwa Radnych i pracowników. Pan 
Wójt powiedział, że sprawozdanie z działalności wójta w okresie pomiędzy sesjami 
przedstawia tylko w części, a dokładne sprawozdanie jest dostarczone do .Biura Rady i można 
zapoznać się z tym sprawozdaniem, w którym jest zapisane z kom się spotykał, jakie umowy 
podpisał, jacy interesanci do niego przychodzili i w jakich sprawach. Najważniejsze 
spotkania:  

 
W dniu 12 listopada 2024 roku odbyło się spotkanie w Kowalewicach z ks. Andrzejem 

Wróblewskim, radnym Wiesławem Moskwą, sołtysem Łukaszem Konopką, firmą Art 
Monument Konserwacja Zabytków i pracownia Malarstwa, podczas, którego została 
podpisana umowa na dotację na remont kościoła w Kowalewicach. Milion złotych z 
programu Polski Ład zostało przeznaczone na ten cel a także z dotacji Gminy część środków 
została tam zabezpieczona.  Tutaj było podpisana umowa pomiędzy Parafią reprezentowaną 
przez ks. A Wróblewskiego, a Gminą Darłowo na dotację, a tu już Parafia podpisała umowę 
na remont przedmiotowego wykonania z wykonawca tego zadania.  

 
Pan Wójt powiedział, że niezwykle ważne spotkanie odbyło się w dniu 19 listopada 

2024 roku z Panem Piotrem Domaradzkim przedstawicielem Urzędu Morskiego w Szczecinie 
w sprawie umocnień brzegu morskiego w rejonie Wicia.  Tutaj dobra współpraca pomiędzy 
samorządem, sołectwem, które też reaguje na sytuację, która się dzieje z brzegiem morskim, 
ale i także Gmina, spowodowała, że Urząd Morski pozyskał środki na wykonanie 
częściowego zabezpieczenia brzegu morskiego w miejscowości Wicie. Takie zabezpieczenie 
zostanie wybudowane od głównego wejścia w stronę prawą zabezpieczając w części brzeg 
morski. Sytuacja ta ma się rozpocząć w przyszłym roku. Także w przyszłym roku po sezonie 
letnim prawdopodobnie – jeżeli wszystko się dobrze ułoży Panie Sołtysie – rozpoczną się 
prace Urzędu Morskiego. Wójt powiedział, że też zaznaczaliśmy, że sytuacja nie tylko 
dotyczy tu jako już praktyk, bo obserwujemy ten brzeg morski dłuższy czas. Występują tam 
bardzo poważne problemy z zabieraniem wydmy, że jednak te wzmocnienie też należałoby 
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naszym zdaniem jakby zabezpieczyć brzeg morski od lewej strony od przejścia i tutaj 
przedstawiciel Urzędu Morskiego jak najbardziej się z nami zgodził i jest to wstępnie 
zaplanowane jako drugi etap tej inwestycji.  

 
W dniu 21 listopada 2024 roku Wójt spotkał się z Panią Sylwią Jendrysiak Dyrektor 

Gminnego Żłobka „Dziecięcy zakątek” w Rusku, z pracownikami żłobka i z rodzicami, na 
temat działalności żłobka. Były pewne sugestie i sprawy do rozwiązania i myślimy, że ta 
potrzeba nastąpi.   

 
W dniu 25 listopada 2024 roku wójt spotkał się z pracownikami urzędu 

odpowiedzialnymi za sprawy dróg i ich utrzymania, a także z Panem Prezesem Gondkiem, 
Panią Anną Zatorską, pracownikami Straży Gminnej w sprawie organizacji zimowego 
utrzymania dróg w sezonie zimowym.  

 
W dniu 6 i 7 listopada 2024 roku wójt uczestniczył w posiedzeniu Konwentu Wójtów, 

Burmistrzów i Prezydentów Województwa Zachodniopomorskiego, na którym były 
poruszane sprawy samorządów, finansowania, nowej ustawy, która weszła i z nią samorząd 
się zetknie w przyszłym roku, dotycząca finansowania gmin.  

 
W dniu 8 listopada 2024 roku nastąpiło uroczyste otwarcie nowo wybudowanej hali 

sportowej w Szkole Podstawowej w Dąbkach. Była to piękna uroczystość, wspaniali goście. 
Pan wójt powiedział, że było tam trochę z humorem, ale i jednocześnie odbyło się Święto 
Niepodległości bardzo ładnie przygotowane przez szkołę, a jednocześnie trochę z humorem 
odbyły się rozgrywki sołtysów, radnych, pracowników urzędu, szkoły i dzieci. Także powstał 
obiekt, który zadowoli i będzie cieszył dzieci ze szkoły, ale i nie tylko, bo będzie też służył 
innym.  

 
W dniu 13 listopada 2024 roku wójt uczestniczył w Walnym Zebraniu Członków 

Stowarzyszenia Gmin Uzdrowiskowych w Ciechocinku. Tam spotkanie dotyczyło zmiany 
statutu Stowarzyszenia Gmin Uzdrowiskowych. Jako jedna z czterdziestu gmin 
uczestniczymy aktywnie w tym stowarzyszeniu. Stowarzyszenie aktywnie reprezentuje 
interesy gmin uzdrowiskowych i naprawdę odnosi się do każdej zmiany legislacyjnej 
powstałej w naszym kraju opiniując pozytywnie, negatywnie lub aktywnie włączając się w 
dyskusje z Parlamentarzystami.  

W tym czasie odbył się także XXX Kongres Uzdrowisk Polskich, w którym wójt 
również uczestniczył. To bardzo ważne spotkanie środowisk związanych z uzdrowiskami – 
nie tylko tu samorządów, ale i także przedsiębiorców, bo to w sumie wszystko buduje ten 
klimat uzdrowiska.  

 
W dniu 16 listopada 2024 roku odbył się Dziewiąty Bieg Marchewkowy im. Andrzeja 

Żukowskiego w Słowinie. Bardzo udana impreza. Wójt podziękował wszystkim tym, którzy 
brali aktywnie dział i uczestniczyli nie tylko jako zawodnicy (Pani Monka Harbutiak jako 
Radna tez uzyskała nagrodzę), ale także tym, którzy przygotowywali tą imprezę. Ta impreza 
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jest już stała i wpisała się w kalendarz naszych imprez ku czci wielkiej osobowości 
mieszkańca miejscowości Słowino Andrzeja Żukowskiego.  

W dniu 19 listopada 2024 roku odbyła się bardzo udana i ładna uroczystość, która 
odbyła się w Szkole Podstawowej im. Ludzi Morza w Kopnicy, VII edycja Powiatowego 
Konkursu Pieśni Patriotycznej. Nie tylko dzieci z naszej gminy brały udział, ale i z całego 
powiatu z ponad siedemnastu placówek szkolnych. Bardzo wysoki poziom tej uroczystości i 
w ogóle jest to bardzo ładna uroczystość.   
 
/Sprawozdanie z działalności Wójta Gminy Darłowo w okresie miedzy sesjami stanowi załącznik nr 6 do 
niniejszego protokołu/ 
 

Pan wójt przedstawił kondycję finansową Gminy Darłowo. Środki do dyspozycji na 
rachunku bankowym wynoszą 765 031,54 zł. Wydatki do poniesienia w najbliższych dniach 
wynoszą 692 907,08 zł.  
 
/Kondycja finansowa stanowi załącznik nr 7 do niniejszego protokołu/ 
 
Na tym punkt zakończono.    
 
 
 
 

Informacja Wójta Gminy Darłowo o realizacji uchwał Rady Gminy Darłowo między 
sesjami. 

Ad. 5.  

  
Pan Radosław Głażewski Wójt Gminy Darłowo powiedział, że na ostatniej sesji Rady 

Gminy Darłowo, która odbyła się w dniu 30 października 2024 roku, Rada Gminy podjęła                     
11 uchwał, które zostały przesłane do organów nadzoru, tj. Wojewody 
Zachodniopomorskiego i Regionalnej Izby Obrachunkowej. Wobec powyższych uchwał nie 
stwierdzono naruszeń prawa, wobec czego przedmiotowe uchwały zostały przekazane do 
realizacji.  
 
/Określenie sposobu realizacji uchwał podjętych w okresie od 30 października 2024 roku stanowi załącznik nr 8 
do protokołu/ 
 
Na tym punkt zakończono. 
 
 
 

Interpelacje.  
Ad.6. 

 
Pani Przewodnicząca zapytała, czy Radni chcą zgłosić interpelacje. 
Nikt z radnych się nie zgłosił.  
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Na tym punkt zakończono.  
 

Odpowiedzi na interpelacje. 
Ad. 7.  

 
Pan Radosław Głażewski Wójt Gminy Darłowo powiedział, że w okresie sprawozdawczym 
czyli od 30 października 2024 roku do 27 listopada 2024 roku zgłoszono osiem interpelacji 
oraz dziesięć wniosków. W okresie objętym sprawozdaniem odpowiedzi udzielono 
odpowiedzi na pięć interpelacji, pozostałe trzy interpelacje są w trakcie rozpatrywania. 
Ponadto udzielono odpowiedzi na osiem wniosków, a pozostałe wnioski są w trakcie 
rozpatrywania.  
 
/Określenie sposobu realizacji interpelacji radnych i wniosków sołtysów stanowi załącznik nr 9 do protokołu/ 
 
Na tym punkt zakończono.     
 
 
 

Informacja Przewodniczącego Rady Gminy Darłowo o działalności w okresie między 
sesjami.  

Ad. 8.  

 
Pani Justyna Osses Przewodnicząca Rady Gminy Darłowo przedstawiła informację 
Przewodniczącego z działalności w okresie między sesjami.  
 
/Informacja Przewodniczącego stanowi załącznik nr 10 do protokołu/ 
 
Na tym punkt zakończono.   
 
 
 

TRYBUNA OBYWATELSKA. 
Ad.9.  

 
Pani Justyna Osses Przewodnicząca Rady Gminy Darłowo zapytała czy ktoś chciałby 

zabrać głos w tym punkcie.  
 
Nikt się nie zgłosił.  
Na tym punkt zakończono.  

 
 

Czas dla samorządu. 
Ad.10.  



Strona 8 z 46 
 

 
Pani Justyna Osses Przewodnicząca Rady Gminy Darłowo zapytała czy ktoś chciałby 

zabrać głos w tym punkcie?  
Pan Tomasz Urbański Sołtys Sołectwa Wicie powiedział, że chciałby przekazać 

radosna informację, mianowicie, dzięki uprzejmości Pani zajmującej się świetlicami,  
ustalony został termin Charytatywnego Koncertu, który odbędzie się w dniu 7 grudnia o 
godzinie 18:00                            w świetlicy wiejskiej w Barzowicach. Przyjedzie do nas 
artysta z Dolnego Śląska reprezentujący zespół Mejkap. Podczas tego wydarzenia będzie 
można zakupić płyty tego zespołu. Będzie to około dwugodzinny koncert gratis. Pan Sołtys 
powiedział, że w tej chwili Pan Emil pracuje nad tym, żeby to jakoś ogarnąć, bo dodatkowy 
pomysł ma. To będzie trzy dni przed rozpoczęciem 32 edycji Wielkiej Orkiestry Świątecznej 
Pomocy i tego oficjalnie nie mogą zrobić jako oflagowanie się tym finałem, ale pomysł jest 
taki, żeby nasza gminną skarbonę ustawić i jeżeli ktoś z serducha będzie odczuwał taką 
potrzebę, żeby uiścić do tej puszeczki, to mile to będzie widziane, a potem zostanie to 
przekazane do Sztabu Orkiestry w naszej gminie. Mówca powiedział, że bardzo zachęca. 
Stosowne plakaty w najbliższym czasie już będą w urzędzie i w tych skrytkach. Pan Sołtys 
powiedział, że bardzo zachęca, bo to jest rodzaj poezji, to jest własna kompozycja muzyczna 
do tekstów, które znane na Dolnym Śląsku są. Poetka Agata Szmigrodzka te wszystkie teksty 
pisze a Wojtek do tego komponuje muzykę. Warto posłuchać. Pan Tomasz Urbański bardzo 
zachęcał i powiedział, że można sobie poszukać w internecie wcześniej Wojtek Michalski i 
zespół Mejkap. Pan Sołtys bardzo zachęcał                                i serdecznie zapraszał.  
 

Nikt więcej się nie zgłosił.  
Na tym punkt zakończono. 

 
 

 

Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zaliczenia dróg do kategorii dróg gminnych. 
Druk Nr 1/2024X 

Ad.11.  

 
/projekt uchwały wraz z uzasadnieniem w sprawie zaliczenia dróg do kategorii dróg gminnych stanowi załącznik 
nr 11 do niniejszego protokołu/  
 
Pan Radosław Głażewski Wójt Gminy Darłowo przedstawił projekt uchwały z 
uzasadnieniem. Pan wójt powiedział, że kolejna uchwała w sprawie zaliczenia dróg do 
kategorii dróg gminnych. Kolejno przedstawione drogi, które są wymienione w załączniku i 
które zostały wczoraj omówione dokładnie na komisji. Są to drogi w Kowalewicach, w 
Słowinie, w Zukowie Morskim, w Wiekowicach, w Sulimicach, w Barzowicach i w Cisowie. 
To są drogi gminne, które zaliczamy do dróg publicznych, które uzyskały pozytywna opinię 
Zarządu powiatu. Są to drogi, które w planie przeznaczone są jako drogi publiczne i to też jest 
w części dostosowane do wymogów istniejącego planu. Dodatkowo zaliczenie tych dróg jest 
też jakby niezbędnym załącznikiem jeżeli gmina stara się o dofinasowanie ze środków 
zewnętrznych. Ale także inne są prawa dotyczące i większe możliwości jak działania służb 
porządkowych na drogach, które mają status dróg publicznych.  
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Pan Radny Wiesław Moskwa Przewodniczący Komisji Gospodarki Gminnej, Finansów                               
i Budżetu powiedział, że opinia
 

 komisji dotycząca projektu uchwały jest pozytywna.  

/Opinia Komisji Budżetu w sprawie zaliczenia dróg do kategorii dróg gminnych stanowi załącznik nr 12 do 
niniejszego protokołu/ 
 
 
Pan Radny Mirosław Gałuszkiewicz  Przewodniczący Komisji Rolnictwa, Budownictwa, 
Gospodarki Komunalnej i Infrastruktury Technicznej powiedział, że opinia

 

 komisji dotycząca 
projektu uchwały jest pozytywna.  

/Opinia Komisji Rolnictwa w sprawie zaliczenia dróg do kategorii dróg gminnych stanowi załącznik nr 13 do 
niniejszego protokołu/ 
 
 
Pani Radna Marzena Drzewucka Przewodnicząca Komisji Uzdrowiskowej powiedziała, że 
opinia
 

 komisji dotycząca projektu uchwały jest pozytywna.  

/Opinia Komisji Uzdrowiskowej  w sprawie zaliczenia dróg do kategorii dróg gminnych  stanowi załącznik nr 14 
do niniejszego protokołu/ 
 
 
Przewodnicząca Rady Gminy Darłowo otworzyła dyskusję. 
W dyskusji nikt nie zabrał głosu. 
Przewodnicząca Rady Gminy Darłowo zamknęła dyskusję. 
 
Przystąpiono do głosowania nad uchwałą.  
Podczas głosowania na sesji obecnych było 14 radnych. 
Udział w głosowaniu wzięło 14 radnych. 
Na podstawie wyników głosowania Przewodnicząca stwierdziła, że Rada Gminy 
Darłowo  
14 głosami za, przy  
0 głosach przeciw i  
0 głosach wstrzymujących 
podjęła
 

 uchwałę w sprawie zaliczenia dróg do kategorii dróg gminnych. 

/Uchwała Nr X.51.2024 Rady Gminy Darłowo w sprawie zaliczenia dróg do kategorii dróg gminnych stanowi 
załącznik nr 15 do niniejszego protokołu/ 
 
Na tym punkt zakończono.  
 
 
Ad.12.  
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Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie wskazania wstępnych miejsc lokalizacji 
nowych przystanków komunikacyjnych przy drogach wojewódzkich w miejscowościach 
Krupy, Kopnica oraz przy drodze krajowej w miejscowości Domasławice.                                          
Druk Nr 2/2024X 
 
/projekt uchwały wraz z uzasadnieniem w sprawie wskazania wstępnych miejsc lokalizacji nowych przystanków 
komunikacyjnych przy drogach wojewódzkich w miejscowościach Krupy, Kopnica oraz przy drodze krajowej w 
miejscowości Domasławice stanowi załącznik nr 16 do niniejszego protokołu/  
 
Pan Radosław Głażewski Wójt Gminy Darłowo przedstawił projekt uchwały z 
uzasadnieniem. Pan wójt powiedział, że przedmiotowa uchwała także byłą omawiana wczoraj 
na komisji. Chodzi o trzy miejscowości: Krupy, Kopnica i Domasławice, w związku z 
wnioskami, które wpływały od radnych, sołtysów czy od mieszkańców naszych miejscowości 
została przygotowana taka uchwała, która wyznacza proponowane miejsca postoju 
autobusów. Tu chodziło o wojewódzkie drogi nr 203 w Kopnicy, nr 205 w Krupach i przy 
drodze krajowej nr 37 w Domasławicach. Oczywiście nie jest to warunek, podjęcie takiej 
uchwały, że zarządca drogi jakby wyznaczy te miejsca i zmieni organizację ruchu. To jest 
jakby wyraz woli naszych mieszkańców poprzez głosowanie rady w celu postawienia 
przedmiotowych przystanków.  
 
 
Pan Radny Wiesław Moskwa Przewodniczący Komisji Gospodarki Gminnej, Finansów                               
i Budżetu powiedział, że opinia
 

 komisji dotycząca projektu uchwały jest pozytywna.  

/Opinia Komisji Budżetu w sprawie wskazania wstępnych miejsc lokalizacji nowych przystanków 
komunikacyjnych przy drogach wojewódzkich w miejscowościach Krupy, Kopnica oraz przy drodze krajowej w 
miejscowości Domasławice stanowi załącznik nr 17 do niniejszego protokołu/ 
 
 
Pan Radny Mirosław Gałuszkiewicz  Przewodniczący Komisji Rolnictwa, Budownictwa, 
Gospodarki Komunalnej i Infrastruktury Technicznej powiedział, że opinia

 

 komisji dotycząca 
projektu uchwały jest pozytywna.  

/Opinia Komisji Rolnictwa w sprawie wskazania wstępnych miejsc lokalizacji nowych przystanków 
komunikacyjnych przy drogach wojewódzkich w miejscowościach Krupy, Kopnica oraz przy drodze krajowej w 
miejscowości Domasławice stanowi załącznik nr 18 do niniejszego protokołu/ 
 
Przewodnicząca Rady Gminy Darłowo otworzyła dyskusję. 
W dyskusji nikt nie zabrał głosu. 
Przewodnicząca Rady Gminy Darłowo zamknęła dyskusję. 
 
Przystąpiono do głosowania nad uchwałą w sprawie wskazania wstępnych miejsc lokalizacji 
nowych przystanków komunikacyjnych przy drogach wojewódzkich w miejscowościach 
Krupy, Kopnica oraz przy drodze krajowej w miejscowości Domasławice:  
Podczas głosowania na sesji obecnych było 14 radnych. 
Udział w głosowaniu wzięło 14 radnych. 
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Na podstawie wyników głosowania Przewodnicząca stwierdziła, że Rada Gminy 
Darłowo  
14 głosami za, przy  
0 głosach przeciw i  
0 głosach wstrzymujących 
podjęła

 

 uchwałę w sprawie wskazania wstępnych miejsc lokalizacji nowych przystanków 
komunikacyjnych przy drogach wojewódzkich w miejscowościach Krupy, Kopnica oraz 
przy drodze krajowej w miejscowości Domasławice. 

/Uchwała Nr X.52.2024 Rady Gminy Darłowo w sprawie wskazania wstępnych miejsc lokalizacji nowych 
przystanków komunikacyjnych przy drogach wojewódzkich w miejscowościach Krupy, Kopnica oraz przy 
drodze krajowej w miejscowości Domasławice stanowi załącznik nr 19 do niniejszego protokołu/ 
 
Na tym punkt zakończono.  
 
 
 
Ad.13.
Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie wyrażenia zgody na ustanowienie służebności 
przesyłu. Druk Nr 3/2024X 

  

 
/projekt uchwały wraz z uzasadnieniem w sprawie wyrażenia zgody na ustanowienie służebności przesyłu 
stanowi załącznik nr 20 do niniejszego protokołu/  
 
Pan Radosław Głażewski Wójt Gminy Darłowo przedstawił projekt uchwały z 
uzasadnieniem. Pan wójt powiedział, że oczywiście wszystkie uchwały wczoraj były 
prezentowane na komisjach. Tym razem chodzi o ustanowienie służebności przesyłu w 
Wiekowicach na działkach nr 219/5, 234 i 239 w związku z projektowaną siecią energetyczną 
Energii-Operator.  
 
 
Pan Radny Wiesław Moskwa Przewodniczący Komisji Gospodarki Gminnej, Finansów                               
i Budżetu powiedział, że opinia
 

 komisji dotycząca projektu uchwały jest pozytywna.  

/Opinia Komisji Budżetu w sprawie wyrażenia zgody na ustanowienie służebności przesyłu stanowi załącznik nr 
21 do niniejszego protokołu/ 
 
 
Pan Radny Mirosław Gałuszkiewicz  Przewodniczący Komisji Rolnictwa, Budownictwa, 
Gospodarki Komunalnej i Infrastruktury Technicznej powiedział, że opinia

 

 komisji dotycząca 
projektu uchwały jest pozytywna.  

/Opinia Komisji Rolnictwa w sprawie wyrażenia zgody na ustanowienie służebności przesyłu stanowi załącznik 
nr 22 do niniejszego protokołu/ 
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Przewodnicząca Rady Gminy Darłowo otworzyła dyskusję. 
W dyskusji nikt nie zabrał głosu. 
Przewodnicząca Rady Gminy Darłowo zamknęła dyskusję. 
 
Przystąpiono do głosowania nad uchwałą w sprawie wyrażenia zgody na ustanowienie 
służebności przesyłu:  
 
Podczas głosowania na sesji obecnych było 14 radnych. 
Udział w głosowaniu wzięło 14 radnych. 
Na podstawie wyników głosowania Przewodnicząca stwierdziła, że Rada Gminy 
Darłowo  
14 głosami za, przy  
0 głosach przeciw i  
0 głosach wstrzymujących  
podjęła
 

 uchwałę w sprawie wyrażenia zgody na ustanowienie służebności przesyłu. 

/Uchwała Nr X.53.2024 Rady Gminy Darłowo w sprawie wyrażenia zgody na ustanowienie służebności 
przesyłu stanowi załącznik nr 23 do niniejszego protokołu/ 
 
Na tym punkt zakończono.  
 
 
 
Ad.14.
Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie wyrażenia zgody na ustanowienie służebności 
przesyłu. Druk Nr 4/2024X 

  

 
/projekt uchwały wraz z uzasadnieniem w sprawie wyrażenia zgody na ustanowienie służebności przesyłu 
stanowi załącznik nr 24 do niniejszego protokołu/  
 
Pan Radosław Głażewski Wójt Gminy Darłowo przedstawił projekt uchwały z 
uzasadnieniem. Pan wójt powiedział, że chodzi także o wyrażenie zgody na umieszczenie w 
pasie drogowych dróg gminnych na działce dokładnie nr 50 o powierzchni 0,1300 ha i nr 51/6 
w miejscowości Wicie w związku z projektowaną siecią Energii-Operator Spółki Akcyjnej.  
 
 
Pan Radny Wiesław Moskwa Przewodniczący Komisji Gospodarki Gminnej, Finansów                               
i Budżetu powiedział, że opinia
 

 komisji dotycząca projektu uchwały jest pozytywna.  

/Opinia Komisji Budżetu w sprawie wyrażenia zgody na ustanowienie służebności przesyłu stanowi załącznik nr 
25 do niniejszego protokołu/ 
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Pan Radny Mirosław Gałuszkiewicz  Przewodniczący Komisji Rolnictwa, Budownictwa, 
Gospodarki Komunalnej i Infrastruktury Technicznej powiedział, że opinia

 

 komisji dotycząca 
projektu uchwały jest pozytywna.  

/Opinia Komisji Rolnictwa w sprawie wyrażenia zgody na ustanowienie służebności przesyłu stanowi załącznik 
nr 26 do niniejszego protokołu/ 
 
Przewodnicząca Rady Gminy Darłowo otworzyła dyskusję. 
W dyskusji nikt nie zabrał głosu. 
Przewodnicząca Rady Gminy Darłowo zamknęła dyskusję. 
 
Przystąpiono do głosowania nad uchwałą w sprawie wyrażenia zgody na ustanowienie 
służebności przesyłu:  
 
Podczas głosowania na sesji obecnych było 14 radnych. 
Udział w głosowaniu wzięło 14 radnych. 
Na podstawie wyników głosowania Przewodnicząca stwierdziła, że Rada Gminy 
Darłowo  
14 głosami za, przy  
0 głosach przeciw i  
0 głosami wstrzymującymi 
podjęła
 

 uchwałę w sprawie wyrażenia zgody na ustanowienie służebności przesyłu. 

/Uchwała Nr X.54.2024 Rady Gminy Darłowo w sprawie wyrażenia zgody na ustanowienie służebności 
przesyłu stanowi załącznik nr 27 do niniejszego protokołu/ 
 
Na tym punkt zakończono.  
 
 
 
Ad.15.
Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie wyrażenia zgody na ustanowienie służebności 
gruntowej. Druk Nr 5/2024X 

  

 
/projekt uchwały wraz z uzasadnieniem w sprawie wyrażenia zgody na ustanowienie służebności gruntowej 
stanowi załącznik nr 28 do niniejszego protokołu/  
 
Pan Radosław Głażewski Wójt Gminy Darłowo przedstawił projekt uchwały z 
uzasadnieniem. Pan wójt powiedział, że tym razem Bobolin działka nr 21/17 służebność na 
rzecz osoby fizycznej dotycząca posadowienia w gruncie rurociągu drenarskiego kanalizacji 
deszczowej PCV 160.  
 
Pan Radny Wiesław Moskwa Przewodniczący Komisji Gospodarki Gminnej, Finansów                               
i Budżetu powiedział, że opinia
 

 komisji dotycząca projektu uchwały jest pozytywna.  
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/Opinia Komisji Budżetu w sprawie wyrażenia zgody na ustanowienie służebności gruntowej stanowi załącznik 
nr 29 do niniejszego protokołu/ 
 
 
Pan Radny Mirosław Gałuszkiewicz  Przewodniczący Komisji Rolnictwa, Budownictwa, 
Gospodarki Komunalnej i Infrastruktury Technicznej powiedział, że opinia

 

 komisji dotycząca 
projektu uchwały jest pozytywna.  

/Opinia Komisji Rolnictwa w sprawie wyrażenia zgody na ustanowienie służebności gruntowej stanowi 
załącznik nr 30 do niniejszego protokołu/ 
 
 
Pani Radna Marzena Drzewucka Przewodnicząca Komisji Uzdrowiskowej powiedziała, że 
opinia
 

 komisji dotycząca projektu uchwały jest pozytywna.  

/Opinia Komisji Uzdrowiskowej  w sprawie wyrażenia zgody na ustanowienie służebności gruntowej stanowi 
załącznik nr 31 do niniejszego protokołu/ 
 
Przewodnicząca Rady Gminy Darłowo otworzyła dyskusję. 
W dyskusji nikt nie zabrał głosu. 
Przewodnicząca Rady Gminy Darłowo zamknęła dyskusję. 
 
Przystąpiono do głosowania nad uchwałą w sprawie wyrażenia zgody na ustanowienie 
służebności gruntowej:  
 
Podczas głosowania na sesji obecnych było 14 radnych. 
Udział w głosowaniu wzięło 14 radnych. 
Na podstawie wyników głosowania Przewodnicząca stwierdziła, że Rada Gminy 
Darłowo  
14 głosami za, przy  
0 głosach przeciw i  
0 głosami wstrzymującymi 
podjęła
 

 uchwałę w sprawie wyrażenia zgody na ustanowienie służebności gruntowej. 

/Uchwała Nr X.55.2024 Rady Gminy Darłowo w sprawie wyrażenia zgody na ustanowienie służebności 
gruntowej stanowi załącznik nr 32 do niniejszego protokołu/ 
 
Na tym punkt zakończono.  
 
 
 
Ad.16.
Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie uchwalenia miejscowego planu 
zagospodarowania przestrzennego dla części obrębów Boryszewo, Bukowo Morskie, 
Dobiesław, Gleźnowo oraz Wiekowice, w gminie Darłowo. Druk Nr 6/2024X 
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/projekt uchwały wraz z uzasadnieniem w sprawie uchwalenia miejscowego planu zagospodarowania 
przestrzennego dla części obrębów Boryszewo, Bukowo Morskie, Dobiesław, Gleźnowo oraz Wiekowice,                                   
w gminie Darłowo stanowi załącznik nr 33 do niniejszego protokołu/  
 
Pani Justyna Osses Przewodnicząca Rady Gminy Darłowo powiedziała, że projekt uchwały 
wpłynął do Biura Rady w dniu 18 listopada 2024 roku i został wraz z zawiadomieniem                           
o zwołaniu X sesji przesłany wszystkim radnym wraz z wszystkimi załącznikami. Wszyscy 
Radni mieli możliwość zapoznania się z przedmiotowym projektem uchwały w sprawie 
uchwalenia miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego dla części obrębów 
Boryszewo, Bukowo Morskie, Dobiesław, Gleźnowo oraz Wiekowice, w gminie Darłowo.  
 
Ponadto projekt uchwały był szczegółowo analizowany, omawiany i zaopiniowany na 
komisjach rady w dniu 26 listopada 2024 roku.  
Do projektu miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego poddanego konsultacjom 
społecznym od 19 września 2024 r. do 17 października 2024 r. nie wniesiono żadnych uwag 
w terminie wyznaczonym do 17 października 2024 r.. W związku z tym nie rozstrzyga się o 
sposobie ich rozpatrzenia. 
 
 
Pan Radosław Głażewski Wójt Gminy Darłowo przedstawił projekt uchwały z 
uzasadnieniem. Pan wójt powiedział, że ta jak Pani Przewodnicząca powiedziała, wczoraj ten 
projekt uchwały został prezentowany przez pracownika odpowiedzialnego za planowanie 
przestrzenne. Pan wójt powiedział, że w skrócie dotyczy on zmniejszenia powierzchni w 
starym planie gruntów RO-2, gdzie nie będą posadowione turbiny wiatrowe, stwarzając 
możliwość zbliżenia się terenami zabudowy oraz innych przeznaczeń w przyszłych planach. 
Także tu zacieśniamy te obręby wiatrakowe, gdzie te turbiny nie powstaną, żeby nie było 
liczone 700 metrów od terenu RO-2 budowy, tylko od najbliższej turbiny. Także zwiększy się 
możliwość zagospodarowania terenu pod inne działalność w przyszłych planach. Oczywiście, 
tak jak już też Pani Przewodnicząca wspomniała, nie było żadnych uwag do przedmiotowej 
uchwały.  
 
 
Pan Radny Wiesław Moskwa Przewodniczący Komisji Gospodarki Gminnej, Finansów                               
i Budżetu powiedział, że opinia
 

 komisji dotycząca projektu uchwały jest pozytywna.  

/Opinia Komisji Budżetu w sprawie uchwalenia miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego dla części 
obrębów Boryszewo, Bukowo Morskie, Dobiesław, Gleźnowo oraz Wiekowice, w gminie Darłowo stanowi 
załącznik nr 34 do niniejszego protokołu/ 
 
 
Pan Radny Mirosław Gałuszkiewicz  Przewodniczący Komisji Rolnictwa, Budownictwa, 
Gospodarki Komunalnej i Infrastruktury Technicznej powiedział, że opinia

 

 komisji dotycząca 
projektu uchwały jest pozytywna.  
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/Opinia Komisji Rolnictwa w sprawie uchwalenia miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego dla 
części obrębów Boryszewo, Bukowo Morskie, Dobiesław, Gleźnowo oraz Wiekowice, w gminie Darłowo 
stanowi załącznik nr 35 do niniejszego protokołu/ 
 
 
Pani Radna Marzena Drzewucka Przewodnicząca Komisji Uzdrowiskowej powiedziała, że 
opinia
 

 komisji dotycząca projektu uchwały jest pozytywna.  

/Opinia Komisji Uzdrowiskowej  w sprawie uchwalenia miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego 
dla części obrębów Boryszewo, Bukowo Morskie, Dobiesław, Gleźnowo oraz Wiekowice, w gminie Darłowo 
stanowi załącznik nr 36 do niniejszego protokołu/ 
 
 
Przewodnicząca Rady Gminy Darłowo otworzyła dyskusję. 
W dyskusji głos zabrali:  
 
Pani radna Grażyna Marcinkowska-Hryckiewicz powiedziała, że nie wie czy ta wypowiedź 
Pana Wójta jest ścisła, dlatego, że nie poinformował w tym momencie, że również będą 
grunty przeznaczone na fotowoltaikę w tym planie.  
 
Pan Radosław Głażewski Wójt Gminy Darłowo powiedział, że grunty pod fotowoltaikę są 
ustalane innym planem.  
 
Pani Grażyna Marcinkowska-Hryckiewicz Radna Gminy Darłowo zapytała a czy tu w tym 
planie nie ma/ Mówczyni powiedziała, że czytała to i wie, że pisze, że grunty są pod 
fotowoltaikę.   
 
Pan Radosław Głażewski Wójt Gminy Darłowo powiedział, że uchwała daje możliwość i 
zabudowy ale ogranicza tereny przede wszystkim o znaczeniu RO-2, które w planie obecnym 
z 2005 roku są pod budowę elektrowni wiatrowych. Rolne z możliwością zabudowy 
elektrowni wiatrowych. Oczywiście te grunty uwolnione będą w różny sposób procedowane. 
W tym także będą brali udział radni. Tutaj był wczoraj pracownik na komisji i się dziwi, że 
wczoraj takie pytanie nie padło na komisji. Wójt powiedział, że nie chce tu teraz Państwa 
wprowadzać w błąd, ale z tego co wie, to jest tylko ograniczenie tych gruntów RO-2.  
 
Pani Grażyna Marcinkowska-Hryckiewicz Radna Gminy Darłowo podziękowała.  
 
Przewodnicząca Rady Gminy Darłowo zamknęła dyskusję. 
 
Przystąpiono do głosowania nad uchwałą w sprawie uchwalenia miejscowego planu 
zagospodarowania przestrzennego dla części obrębów Boryszewo, Bukowo Morskie, 
Dobiesław, Gleźnowo oraz Wiekowice, w gminie Darłowo:  
 
Podczas głosowania na sesji obecnych było 14 radnych. 
Udział w głosowaniu wzięło 14 radnych. 
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Na podstawie wyników głosowania Przewodnicząca stwierdziła, że Rada Gminy 
Darłowo  
14 głosami za, przy  
0 głosach przeciw i  
0 głosami wstrzymującymi 
podjęła

 

 uchwałę w sprawie uchwalenia miejscowego planu zagospodarowania 
przestrzennego dla części obrębów Boryszewo, Bukowo Morskie, Dobiesław, Gleźnowo 
oraz Wiekowice, w gminie Darłowo. 

/Uchwała Nr X.56.2024 Rady Gminy Darłowo w sprawie uchwalenia miejscowego planu zagospodarowania 
przestrzennego dla części obrębów Boryszewo, Bukowo Morskie, Dobiesław, Gleźnowo oraz Wiekowice, w 
gminie Darłowo stanowi załącznik nr 37 do niniejszego protokołu/ 
 
Na tym punkt zakończono.  
Ad.17.
Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie obniżenia średniej ceny skupu żyta 
przyjmowanej jako podstawa obliczania podatku rolnego na obszarze Gminy Darłowo 
w 2025 roku. Druk Nr 7/2024X 

  

 
/projekt uchwały wraz z uzasadnieniem w sprawie obniżenia średniej ceny skupu żyta przyjmowanej jako 
podstawa obliczania podatku rolnego na obszarze Gminy Darłowo w 2025 roku stanowi załącznik nr 38 do 
niniejszego protokołu/  
 
Pan Radosław Głażewski Wójt Gminy Darłowo przedstawił projekt uchwały z 
uzasadnieniem. Pan wójt powiedział, że w tym roku po długich konsultacjach 
zdecydowaliśmy się – ponieważ liczymy się, że zaraz będą kolejne uchwały, które w jakiś 
sposób będą zwiększały odpłatności – że w tym roku Gmina podatku od nieruchomości nie 
będzie podnosiła. Tutaj będziemy tylko podnosić opłatę miejscową i uzdrowiskową i 
maksymalną targową z tych uchwał podatkowych. Pierwszą z tych uchwał, którą stale 
musimy tutaj wskazać jest obniżenie średniej ceny skupu żyta, którą podejmujemy co roku. 
Pozostaje ona – tutaj wójt proponuje i liczy, ze rada przychyli się do tego – obniżona do 80,00 
zł. Kwota maksymalna podana przez GUS to jest 86,34 zł. Także proponujemy obniżkę tej 
ceny skupu żyta. Wójt zaznaczył, że co roku Rada Gminy obniża tę cenę skupu żyta. Uchwała 
ma pozytywną opinię Izby Rolniczej.  
 
 
Pan Radny Wiesław Moskwa Przewodniczący Komisji Gospodarki Gminnej, Finansów                               
i Budżetu powiedział, że opinia
 

 komisji dotycząca projektu uchwały jest pozytywna.  

/Opinia Komisji Budżetu w sprawie obniżenia średniej ceny skupu żyta przyjmowanej jako podstawa obliczania 
podatku rolnego na obszarze Gminy Darłowo w 2025 roku stanowi załącznik nr 39 do niniejszego protokołu/ 
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Pan Radny Mirosław Gałuszkiewicz  Przewodniczący Komisji Rolnictwa, Budownictwa, 
Gospodarki Komunalnej i Infrastruktury Technicznej powiedział, że opinia

 

 komisji dotycząca 
projektu uchwały jest pozytywna.  

/Opinia Komisji Rolnictwa w sprawie obniżenia średniej ceny skupu żyta przyjmowanej jako podstawa 
obliczania podatku rolnego na obszarze Gminy Darłowo w 2025 roku stanowi załącznik nr 40 do niniejszego 
protokołu/ 
 
 
Pani Radna Marzena Drzewucka Przewodnicząca Komisji Uzdrowiskowej powiedziała, że 
opinia
 

 komisji dotycząca projektu uchwały jest pozytywna.  

/Opinia Komisji Uzdrowiskowej  w sprawie obniżenia średniej ceny skupu żyta przyjmowanej jako podstawa 
obliczania podatku rolnego na obszarze Gminy Darłowo w 2025 roku stanowi załącznik nr 41 do niniejszego 
protokołu/ 
 
Przewodnicząca Rady Gminy Darłowo otworzyła dyskusję. 
W dyskusji nikt nie zabrał głosu. 
Przewodnicząca Rady Gminy Darłowo zamknęła dyskusję. 
Przystąpiono do głosowania nad uchwałą w sprawie obniżenia średniej ceny skupu żyta 
przyjmowanej jako podstawa obliczania podatku rolnego na obszarze Gminy Darłowo w 2025 
roku:  
 
Podczas głosowania na sesji obecnych było 14 radnych. 
Udział w głosowaniu wzięło 14 radnych. 
Na podstawie wyników głosowania Przewodnicząca stwierdziła, że Rada Gminy 
Darłowo  
14 głosami za, przy  
0 głosach przeciw i  
0 głosami wstrzymującymi 
podjęła

 

 uchwałę w sprawie obniżenia średniej ceny skupu żyta przyjmowanej jako 
podstawa obliczania podatku rolnego na obszarze Gminy Darłowo w 2025 roku. 

/Uchwała Nr X.57.2024 Rady Gminy Darłowo w sprawie obniżenia średniej ceny skupu żyta przyjmowanej jako 
podstawa obliczania podatku rolnego na obszarze Gminy Darłowo w 2025 roku stanowi załącznik nr 42 do 
niniejszego protokołu/ 
 
Na tym punkt zakończono.  
 
 
 
Ad.18.
Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmiany uchwały Nr XXXII.326.2021 Rady 
Gminy Darłowo z dnia 16 lutego 2021 roku w sprawie opłaty targowej. Druk Nr 8/2024X 
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/projekt uchwały wraz z uzasadnieniem w sprawie zmiany uchwały Nr XXXII.326.2021 Rady Gminy Darłowo z 
dnia 16 lutego 2021 roku w sprawie opłaty targowej stanowi załącznik nr 43 do niniejszego protokołu/  
 
Pan Radosław Głażewski Wójt Gminy Darłowo przedstawił projekt uchwały z 
uzasadnieniem. Pan wójt powiedział, że tak jak powiedział odnośnie opłaty targowej 
zwiększamy maksymalną stawkę w punkcie trzecim powyżej 20 m2 2,00 zł, za1 m2 nie więcej 
niż 1 126,00 zł.  
 
 
Pan Radny Wiesław Moskwa Przewodniczący Komisji Gospodarki Gminnej, Finansów                               
i Budżetu powiedział, że opinia
 

 komisji dotycząca projektu uchwały jest pozytywna.  

/Opinia Komisji Budżetu w sprawie zmiany uchwały Nr XXXII.326.2021 Rady Gminy Darłowo z dnia 16 
lutego 2021 roku w sprawie opłaty targowej stanowi załącznik nr 44 do niniejszego protokołu/ 
 
 
Pan Radny Mirosław Gałuszkiewicz  Przewodniczący Komisji Rolnictwa, Budownictwa, 
Gospodarki Komunalnej i Infrastruktury Technicznej powiedział, że opinia

 

 komisji dotycząca 
projektu uchwały jest pozytywna.  

/Opinia Komisji Rolnictwa w sprawie zmiany uchwały Nr XXXII.326.2021 Rady Gminy Darłowo z dnia 16 
lutego 2021 roku w sprawie opłaty targowej stanowi załącznik nr 45 do niniejszego protokołu/ 
Pani Radna Marzena Drzewucka Przewodnicząca Komisji Uzdrowiskowej powiedziała, że 
opinia
 

 komisji dotycząca projektu uchwały jest pozytywna.  

/Opinia Komisji Uzdrowiskowej  w sprawie zmiany uchwały Nr XXXII.326.2021 Rady Gminy Darłowo z dnia 
16 lutego 2021 roku w sprawie opłaty targowej stanowi załącznik nr 46 do niniejszego protokołu/ 
 
Przewodnicząca Rady Gminy Darłowo otworzyła dyskusję. 
W dyskusji nikt nie zabrał głosu. 
Przewodnicząca Rady Gminy Darłowo zamknęła dyskusję. 
 
Przystąpiono do głosowania nad uchwałą w sprawie zmiany uchwały Nr XXXII.326.2021 
Rady Gminy Darłowo z dnia 16 lutego 2021 roku w sprawie opłaty targowej:  
 
Podczas głosowania na sesji obecnych było 14 radnych. 
Udział w głosowaniu wzięło 14 radnych. 
Na podstawie wyników głosowania Przewodnicząca stwierdziła, że Rada Gminy 
Darłowo  
13 głosami za, przy  
0 głosach przeciw i  
1 głosie wstrzymującym (radny Sylwester Szwedek) 

podjęła

 

 uchwałę w sprawie zmiany uchwały Nr XXXII.326.2021 Rady Gminy Darłowo z 
dnia 16 lutego 2021 roku w sprawie opłaty targowej. 
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/Uchwała Nr X.58.2024 Rady Gminy Darłowo w sprawie zmiany uchwały Nr XXXII.326.2021 Rady Gminy 
Darłowo z dnia 16 lutego 2021 roku w sprawie opłaty targowej stanowi załącznik nr 47 do niniejszego 
protokołu/ 
 
Na tym punkt zakończono.  
 
 
 
Ad.19.
Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie poboru opłaty uzdrowiskowej. Druk Nr 
9/2024X 

  

 
/projekt uchwały wraz z uzasadnieniem w sprawie poboru opłaty uzdrowiskowej stanowi załącznik nr 48 do 
niniejszego protokołu/  
 
Pan Radosław Głażewski Wójt Gminy Darłowo przedstawił projekt uchwały z 
uzasadnieniem. Pan wójt powiedział, że tak jak już wspomniał zmieniamy stawkę opłaty 
uzdrowiskowej. Wynosiła ona 3,50 zł, a teraz proponujemy 4,00 zł na terenach sołectw: 
Dąbki, Bobolin, Żukowo Morskie, Bukowo Morskie i Porzecze. Maksymalna stawka 
przewidziana przez ustawodawcę to jest 6,38 zł.  
 
Pan Radny Wiesław Moskwa Przewodniczący Komisji Gospodarki Gminnej, Finansów                               
i Budżetu powiedział, że opinia
 

 komisji dotycząca projektu uchwały jest pozytywna.  

/Opinia Komisji Budżetu w sprawie poboru opłaty uzdrowiskowej stanowi załącznik nr 49 do niniejszego 
protokołu/ 
 
Pan Radny Mirosław Gałuszkiewicz  Przewodniczący Komisji Rolnictwa, Budownictwa, 
Gospodarki Komunalnej i Infrastruktury Technicznej powiedział, że opinia

 

 komisji dotycząca 
projektu uchwały jest pozytywna.  

/Opinia Komisji Rolnictwa w sprawie poboru opłaty uzdrowiskowej stanowi załącznik nr 50 do niniejszego 
protokołu/ 
 
 
Pani Radna Marzena Drzewucka Przewodnicząca Komisji Uzdrowiskowej powiedziała, że 
opinia
 

 komisji dotycząca projektu uchwały jest pozytywna.  

/Opinia Komisji Uzdrowiskowej  w sprawie poboru opłaty uzdrowiskowej stanowi załącznik nr 51 do 
niniejszego protokołu/ 
 
Przewodnicząca Rady Gminy Darłowo otworzyła dyskusję. 
W dyskusji nikt nie zabrał głosu. 
Przewodnicząca Rady Gminy Darłowo zamknęła dyskusję. 
 
Przystąpiono do głosowania nad uchwałą w sprawie poboru opłaty uzdrowiskowej:  
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Podczas głosowania na sesji obecnych było 14 radnych. 
Udział w głosowaniu wzięło 13 radnych. 
Na podstawie wyników głosowania Przewodnicząca stwierdziła, że Rada Gminy 
Darłowo  
13 głosami za, przy  
0 głosach przeciw i  
0 głosami wstrzymującymi 
podjęła
Obecna Pani Marzena Drzewucka Radna Gminy Darłowo nie brała udziału w głosowaniu. 

 uchwałę w sprawie poboru opłaty uzdrowiskowej. 

/Uchwała Nr X.59.2024 Rady Gminy Darłowo w sprawie poboru opłaty uzdrowiskowej stanowi załącznik nr 52 
do niniejszego protokołu/ 
 
Na tym punkt zakończono.  
 
 
 
Ad.20.
Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie poboru opłaty miejscowej. Druk Nr 10/2024X 

  

 
/projekt uchwały wraz z uzasadnieniem w sprawie poboru opłaty miejscowej stanowi załącznik nr 53 do 
niniejszego protokołu/  
 
Pan Radosław Głażewski Wójt Gminy Darłowo przedstawił projekt uchwały z 
uzasadnieniem. Pan wójt powiedział, że proponujemy także podwyżkę opłaty miejscowej, 
czyli zbieranej głownie w miejscowości Wicie, ale i także miejscowości Kopań. Stawka była 
obecna 2,00 zł. My proponujemy 2,50 zł. Maksymalna stawka wynosi 3,31 zł.  
 
Pan Radny Wiesław Moskwa Przewodniczący Komisji Gospodarki Gminnej, Finansów                               
i Budżetu powiedział, że opinia
 

 komisji dotycząca projektu uchwały jest pozytywna.  

/Opinia Komisji Budżetu w sprawie poboru opłaty miejscowej stanowi załącznik nr 54 do niniejszego protokołu/ 
 
Pan Radny Mirosław Gałuszkiewicz  Przewodniczący Komisji Rolnictwa, Budownictwa, 
Gospodarki Komunalnej i Infrastruktury Technicznej powiedział, że opinia

 

 komisji dotycząca 
projektu uchwały jest pozytywna.  

/Opinia Komisji Rolnictwa w sprawie poboru opłaty miejscowej stanowi załącznik nr 55 do niniejszego 
protokołu/ 
 
 
Przewodnicząca Rady Gminy Darłowo otworzyła dyskusję. 
W dyskusji nikt nie zabrał głosu. 
Przewodnicząca Rady Gminy Darłowo zamknęła dyskusję. 
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Przystąpiono do głosowania nad uchwałą w sprawie poboru opłaty miejscowej:  
 
Podczas głosowania na sesji obecnych było 14 radnych. 
Udział w głosowaniu wzięło 14 radnych. 
Na podstawie wyników głosowania Przewodnicząca stwierdziła, że Rada Gminy 
Darłowo  
14 głosami za, przy  
0 głosach przeciw i  
0 głosami wstrzymującymi 
podjęła
 

 uchwałę w sprawie poboru opłaty miejscowej. 

/Uchwała Nr X.60.2024 Rady Gminy Darłowo w sprawie poboru opłaty miejscowej stanowi załącznik nr 56 do 
niniejszego protokołu/ 
 
Na tym punkt zakończono.  
 
 
 
Ad.21.
Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie Regulaminu utrzymania czystości i porządku 
na terenie gminy Darłowo. Druk Nr 11/2024X 

  

 
/projekt uchwały wraz z uzasadnieniem w sprawie Regulaminu utrzymania czystości i porządku na terenie 
gminy Darłowo stanowi załącznik nr 57 do niniejszego protokołu/  
 
Pan Radosław Głażewski Wójt Gminy Darłowo przedstawił projekt uchwały z 
uzasadnieniem. Pan wójt powiedział, że druk 11 i druk 12 to są „mały i duży regulamin 
utrzymania czystości i porządku na terenie gminy Darłowo”. Wczoraj Pani Izabela Sielska 
Zastępca Wójta dokładnie przedstawiała przedmiotowe projekty uchwał, które są dosyć 
obszerne. Wójt powiedział, że tu należy wspomnieć, że od 1 stycznia 2025 roku będziemy 
mieli nowy obowiązek segregacji ubrań i miedzy innymi te regulaminy są do tego 
dostosowane. Pan Wójt zapytał Panią Izabelę Sielską Zastępcę Wójta Gminy Darłowo czy tu 
w uchwalenie ma większych zmian.  
  
Pani Izabela Sielska Zastępca Wójta Gminy Darłowo powiedziała, że tu też jest w tych 
uchwałach zmiana częstotliwości odbioru szkła i papieru a reszta to są takie przepisy 
porządkowe, które są dostosowane do zmiany przepisów.  
 
 
Pan Radny Wiesław Moskwa Przewodniczący Komisji Gospodarki Gminnej, Finansów                               
i Budżetu powiedział, że opinia
 

 komisji dotycząca projektu uchwały jest pozytywna.  

/Opinia Komisji Budżetu w sprawie Regulaminu utrzymania czystości i porządku na terenie gminy Darłowo 
stanowi załącznik nr 58 do niniejszego protokołu/ 
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Pan Radny Mirosław Gałuszkiewicz  Przewodniczący Komisji Rolnictwa, Budownictwa, 
Gospodarki Komunalnej i Infrastruktury Technicznej powiedział, że opinia

 

 komisji dotycząca 
projektu uchwały jest pozytywna.  

/Opinia Komisji Rolnictwa w sprawie Regulaminu utrzymania czystości i porządku na terenie gminy Darłowo 
stanowi załącznik nr 59 do niniejszego protokołu/ 
 
 
Pani Radna Marzena Drzewucka Przewodnicząca Komisji Uzdrowiskowej powiedziała, że 
opinia
 

 komisji dotycząca projektu uchwały jest pozytywna.  

/Opinia Komisji Uzdrowiskowej  w sprawie Regulaminu utrzymania czystości i porządku na terenie gminy 
Darłowo stanowi załącznik nr 60 do niniejszego protokołu/ 
 
 
Przewodnicząca Rady Gminy Darłowo otworzyła dyskusję. 
W dyskusji nikt nie zabrał głosu. 
Przewodnicząca Rady Gminy Darłowo zamknęła dyskusję. 
 
Przystąpiono do głosowania nad uchwałą w sprawie Regulaminu utrzymania czystości i 
porządku na terenie gminy Darłowo:  
 
Podczas głosowania na sesji obecnych było 14 radnych. 
Udział w głosowaniu wzięło 14 radnych. 
Na podstawie wyników głosowania Przewodnicząca stwierdziła, że Rada Gminy 
Darłowo  
14 głosami za, przy  
0 głosach przeciw i  
0 głosami wstrzymującymi 
podjęła

 

 uchwałę w sprawie Regulaminu utrzymania czystości i porządku na terenie 
gminy Darłowo. 

/Uchwała Nr X.61.2024 Rady Gminy Darłowo w sprawie Regulaminu utrzymania czystości i porządku na 
terenie gminy Darłowo stanowi załącznik nr 61 do niniejszego protokołu/ 
 
Na tym punkt zakończono.  
 
 
 
Ad.22.
Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie szczegółowego sposobu i zakresu świadczenia 
usług w zakresie odbierania odpadów komunalnych od właścicieli nieruchomości                                              
i zagospodarowania tych odpadów, w zamian za uiszczoną przez właściciela 
nieruchomości opłatę za gospodarowanie odpadami komunalnymi. Druk Nr 12/2024X 
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/projekt uchwały wraz z uzasadnieniem w sprawie szczegółowego sposobu i zakresu świadczenia usług w 
zakresie odbierania odpadów komunalnych od właścicieli nieruchomości i zagospodarowania tych odpadów, w 
zamian za uiszczoną przez właściciela nieruchomości opłatę za gospodarowanie odpadami komunalnymi 
stanowi załącznik nr 62 do niniejszego protokołu/  
 
Pani Justyna Osses Przewodnicząca Rady Gminy Darłowo powiedziała, że uchwała była 
dokładnie omawiana na komisjach. Czy Pan Wójt chciałby jeszcze cos dodać?  
 
Pan wójt powiedział, że to jest tak zwany ten duży szczegółowy regulamin, w którym określa 
się także kody, jakie odpady są zbierane, miejsce gdzie są zbierane, jakie frakcje są z nimi 
związane, Było to dokładnie przedstawiane na komisji przez Panią Wójt.  
 
 
Pan Radny Wiesław Moskwa Przewodniczący Komisji Gospodarki Gminnej, Finansów                               
i Budżetu powiedział, że opinia
 

 komisji dotycząca projektu uchwały jest pozytywna.  

/Opinia Komisji Budżetu w sprawie szczegółowego sposobu i zakresu świadczenia usług w zakresie odbierania 
odpadów komunalnych od właścicieli nieruchomości i zagospodarowania tych odpadów, w zamian za uiszczoną 
przez właściciela nieruchomości opłatę za gospodarowanie odpadami komunalnymi stanowi załącznik nr 63 do 
niniejszego protokołu/ 
 
 
Pan Radny Mirosław Gałuszkiewicz  Przewodniczący Komisji Rolnictwa, Budownictwa, 
Gospodarki Komunalnej i Infrastruktury Technicznej powiedział, że opinia

 

 komisji dotycząca 
projektu uchwały jest pozytywna.  

/Opinia Komisji Rolnictwa w sprawie szczegółowego sposobu i zakresu świadczenia usług w zakresie 
odbierania odpadów komunalnych od właścicieli nieruchomości i zagospodarowania tych odpadów, w zamian za 
uiszczoną przez właściciela nieruchomości opłatę za gospodarowanie odpadami komunalnymi stanowi załącznik 
nr 64 do niniejszego protokołu/ 
 
Pani Radna Marzena Drzewucka Przewodnicząca Komisji Uzdrowiskowej powiedziała, że 
opinia
 

 komisji dotycząca projektu uchwały jest pozytywna.  

/Opinia Komisji Uzdrowiskowej  w sprawie szczegółowego sposobu i zakresu świadczenia usług w zakresie 
odbierania odpadów komunalnych od właścicieli nieruchomości i zagospodarowania tych odpadów, w zamian za 
uiszczoną przez właściciela nieruchomości opłatę za gospodarowanie odpadami komunalnymi stanowi załącznik 
nr 65 do niniejszego protokołu/ 
 
Przewodnicząca Rady Gminy Darłowo otworzyła dyskusję. 
W dyskusji nikt nie zabrał głosu. 
Przewodnicząca Rady Gminy Darłowo zamknęła dyskusję. 
 
Przystąpiono do głosowania nad uchwałą w sprawie szczegółowego sposobu i zakresu 
świadczenia usług w zakresie odbierania odpadów komunalnych od właścicieli nieruchomości 
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i zagospodarowania tych odpadów, w zamian za uiszczoną przez właściciela nieruchomości 
opłatę za gospodarowanie odpadami komunalnymi:  
 
Podczas głosowania na sesji obecnych było 14 radnych. 
Udział w głosowaniu wzięło 14 radnych. 
Na podstawie wyników głosowania Przewodnicząca stwierdziła, że Rada Gminy 
Darłowo  
14 głosami za, przy  
0 głosach przeciw i  
0 głosami wstrzymującymi 
podjęła

 

 uchwałę w sprawie szczegółowego sposobu i zakresu świadczenia usług w 
zakresie odbierania odpadów komunalnych od właścicieli nieruchomości i 
zagospodarowania tych odpadów, w zamian za uiszczoną przez właściciela 
nieruchomości opłatę za gospodarowanie odpadami komunalnymi. 

/Uchwała Nr X.62.2024 Rady Gminy Darłowo w sprawie szczegółowego sposobu i zakresu świadczenia usług w 
zakresie odbierania odpadów komunalnych od właścicieli nieruchomości i zagospodarowania tych odpadów, w 
zamian za uiszczoną przez właściciela nieruchomości opłatę za gospodarowanie odpadami komunalnymi 
stanowi załącznik nr 66 do niniejszego protokołu/ 
 
Na tym punkt zakończono.  
 
 
Ad.23.
Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmiany uchwały Rady Gminy Darłowo Nr 
LX.599.2022 z dnia 16 grudnia 2022 roku w sprawie wyboru metody ustalania opłaty za 
gospodarowanie odpadami komunalnymi oraz ustalenia stawki tej opłaty. Druk Nr 
13/2024X 

  

 
/projekt uchwały wraz z uzasadnieniem w sprawie zmiany uchwały Rady Gminy Darłowo Nr LX.599.2022 z 
dnia 16 grudnia 2022 roku w sprawie wyboru metody ustalania opłaty za gospodarowanie odpadami 
komunalnymi oraz ustalenia stawki tej opłaty stanowi załącznik nr 67 do niniejszego protokołu/  
 
Pan Radosław Głażewski Wójt Gminy Darłowo przedstawił projekt uchwały z 
uzasadnieniem. Pan wójt powiedział, że tutaj jest uchwała prezentująca wybór metody i 
stawki opłaty za odbiór odpadów komunalnych w związku ze zwiększonymi kosztami jakie 
ponosi gmina. To powinno się równoważyć – wpływy z opłaty i usługa za nią wykonywana. 
Tu pozostajemy przy rozliczeniu za 1 m3 wody. Zwiększamy tą stawkę do 12,00 zł, przy 
czym mieszkańcy, którzy deklarują kompostownik, będą mieli zwolnienie 2,00 zł – 
obiektywnie będą płacili 10,00 zł za 1 m3 zużytej wody. Nieruchomości niezamieszkujące, 
czyli usługi hotelarskie także będą liczone od zużytej wody i tuta stawka wynosi 12,00 zł, ale 
niema zwolnienia za kompostownik. Wprowadza się także maksymalną stawkę na te działki 
rekreacyjno-wypoczynkowe w kwocie 267,83 zł.  
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Pan Radny Wiesław Moskwa Przewodniczący Komisji Gospodarki Gminnej, Finansów                               
i Budżetu powiedział, że opinia
 

 komisji dotycząca projektu uchwały jest pozytywna.  

/Opinia Komisji Budżetu w sprawie zmiany uchwały Rady Gminy Darłowo Nr LX.599.2022 z dnia 16 grudnia 
2022 roku  w sprawie wyboru metody ustalania opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi oraz 
ustalenia stawki tej opłaty stanowi załącznik nr 68 do niniejszego protokołu/ 
 
 
Pan Radny Mirosław Gałuszkiewicz  Przewodniczący Komisji Rolnictwa, Budownictwa, 
Gospodarki Komunalnej i Infrastruktury Technicznej powiedział, że opinia

 

 komisji dotycząca 
projektu uchwały jest pozytywna.  

/Opinia Komisji Rolnictwa w sprawie zmiany uchwały Rady Gminy Darłowo Nr LX.599.2022 z dnia 16 grudnia 
2022 roku w sprawie wyboru metody ustalania opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi oraz ustalenia 
stawki tej opłaty stanowi załącznik nr 69 do niniejszego protokołu/ 
 
 
Pani Radna Marzena Drzewucka Przewodnicząca Komisji Uzdrowiskowej powiedziała, że 
opinia
 

 komisji dotycząca projektu uchwały jest pozytywna.  

/Opinia Komisji Uzdrowiskowej  w sprawie zmiany uchwały Rady Gminy Darłowo Nr LX.599.2022 z dnia 16 
grudnia 2022 roku w sprawie wyboru metody ustalania opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi oraz 
ustalenia stawki tej opłaty stanowi załącznik nr 70 do niniejszego protokołu/ 
 
Przewodnicząca Rady Gminy Darłowo otworzyła dyskusję. 
W dyskusji nikt nie zabrał głosu. 
Przewodnicząca Rady Gminy Darłowo zamknęła dyskusję. 
 
Przystąpiono do głosowania nad uchwałą w sprawie zmiany uchwały Rady Gminy Darłowo 
Nr LX.599.2022 z dnia 16 grudnia 2022 roku w sprawie wyboru metody ustalania opłaty za 
gospodarowanie odpadami komunalnymi oraz ustalenia stawki tej opłaty:  
 
Podczas głosowania na sesji obecnych było 14 radnych. 
Udział w głosowaniu wzięło 14 radnych. 
Na podstawie wyników głosowania Przewodnicząca stwierdziła, że Rada Gminy 
Darłowo  
12 głosami za, przy  
0 głosach przeciw i  
2 głosami wstrzymującymi (Radna Grażyna Marcinkowska-Hryckiewicz, Radny Sylwester Szwedek) 

podjęła

 

 uchwałę w sprawie zmiany uchwały Rady Gminy Darłowo Nr LX.599.2022 z 
dnia 16 grudnia 2022 roku w sprawie wyboru metody ustalania opłaty za 
gospodarowanie odpadami komunalnymi oraz ustalenia stawki tej opłaty. 

/Uchwała Nr X.63.2024 Rady Gminy Darłowo w sprawie zmiany uchwały Rady Gminy Darłowo Nr 
LX.599.2022 z dnia 16 grudnia 2022 roku w sprawie wyboru metody ustalania opłaty za gospodarowanie 
odpadami komunalnymi oraz ustalenia stawki tej opłaty stanowi załącznik nr 71 do niniejszego protokołu/ 
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Na tym punkt zakończono.  
 
 
 
 
Ad.24.
Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmiany uchwały Rady Gminy Darłowo Nr 
LXIV.628.2023 z dnia 2 lutego 2023 roku w sprawie określenia górnych stawek opłat 
ponoszonych przez właścicieli nieruchomości, którzy nie są obowiązani do ponoszenia 
opłat za gospodarowanie odpadami komunalnymi na rzecz gminy za usługi w zakresie 
odbierania odpadów komunalnych oraz opróżniania zbiorników bezodpływowych lub 
osadników w instalacjach przydomowych oczyszczalni ścieków i transportu nieczystości 
ciekłych. Druk Nr 14/2024X 

  

 
/projekt uchwały wraz z uzasadnieniem w sprawie zmiany uchwały Rady Gminy Darłowo Nr LXIV.628.2023 z 
dnia 2 lutego 2023 roku w sprawie określenia górnych stawek opłat ponoszonych przez właścicieli 
nieruchomości, którzy nie są obowiązani do ponoszenia opłat za gospodarowanie odpadami komunalnymi na 
rzecz gminy za usługi w zakresie odbierania odpadów komunalnych oraz opróżniania zbiorników 
bezodpływowych lub osadników w instalacjach przydomowych oczyszczalni ścieków i transportu nieczystości 
ciekłych stanowi załącznik nr 72 do niniejszego protokołu/  
 
Pan Radosław Głażewski Wójt Gminy Darłowo przedstawił projekt uchwały z 
uzasadnieniem. Pan wójt powiedział, że Gmina ma także prawo ustalić górne stawki za odbiór 
ze zbiorników bezodpływowych, za wywóz tak zwanego szamba, także przez 
przedsiębiorców zewnętrznych. Określa się maksymalną górną stawkę, której ci 
przedsiębiorcy na terenie gminy nie mogą przekroczyć i jest to stawka 90,00 zł brutto za 1 m3 

za usługę opróżniania zbiorników bezodpływowych. Za usługę opróżniania osadników z 
instalacji przydomowych oczyszczalni ścieków wynosi 200,00 zł za 1 m3 i to jest kwota 
maksymalna.  
 
 
Pan Radny Wiesław Moskwa Przewodniczący Komisji Gospodarki Gminnej, Finansów                               
i Budżetu powiedział, że opinia
 

 komisji dotycząca projektu uchwały jest pozytywna.  

/Opinia Komisji Budżetu w sprawie zmiany uchwały Rady Gminy Darłowo Nr LXIV.628.2023 z dnia 2 lutego 
2023 roku w sprawie określenia górnych stawek opłat ponoszonych przez właścicieli nieruchomości, którzy nie 
są obowiązani do ponoszenia opłat za gospodarowanie odpadami komunalnymi na rzecz gminy za usługi w 
zakresie odbierania odpadów komunalnych oraz opróżniania zbiorników bezodpływowych lub osadników w 
instalacjach przydomowych oczyszczalni ścieków i transportu nieczystości ciekłych stanowi załącznik nr 73 do 
niniejszego protokołu/ 
 
 
Pan Radny Mirosław Gałuszkiewicz  Przewodniczący Komisji Rolnictwa, Budownictwa, 
Gospodarki Komunalnej i Infrastruktury Technicznej powiedział, że opinia komisji dotycząca 
projektu uchwały jest pozytywna.  
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/Opinia Komisji Rolnictwa w sprawie zmiany uchwały Rady Gminy Darłowo Nr LXIV.628.2023 z dnia 2 lutego 
2023 roku w sprawie określenia górnych stawek opłat ponoszonych przez właścicieli nieruchomości, którzy nie 
są obowiązani do ponoszenia opłat za gospodarowanie odpadami komunalnymi na rzecz gminy za usługi w 
zakresie odbierania odpadów komunalnych oraz opróżniania zbiorników bezodpływowych lub osadników w 
instalacjach przydomowych oczyszczalni ścieków i transportu nieczystości ciekłych stanowi załącznik nr 74 do 
niniejszego protokołu/ 
 
 
Pani Radna Marzena Drzewucka Przewodnicząca Komisji Uzdrowiskowej powiedziała, że 
opinia
 

 komisji dotycząca projektu uchwały jest pozytywna.  

/Opinia Komisji Uzdrowiskowej  w sprawie zmiany uchwały Rady Gminy Darłowo Nr LXIV.628.2023 z dnia 2 
lutego 2023 roku w sprawie określenia górnych stawek opłat ponoszonych przez właścicieli nieruchomości, 
którzy nie są obowiązani do ponoszenia opłat za gospodarowanie odpadami komunalnymi na rzecz gminy za 
usługi w zakresie odbierania odpadów komunalnych oraz opróżniania zbiorników bezodpływowych lub 
osadników w instalacjach przydomowych oczyszczalni ścieków i transportu nieczystości ciekłych stanowi 
załącznik nr 75 do niniejszego protokołu/ 
 
 
Przewodnicząca Rady Gminy Darłowo otworzyła dyskusję. 
W dyskusji nikt nie zabrał głosu. 
Przewodnicząca Rady Gminy Darłowo zamknęła dyskusję. 
 
Przystąpiono do głosowania nad uchwałą w sprawie zmiany uchwały Rady Gminy Darłowo 
Nr LXIV.628.2023 z dnia 2 lutego 2023 roku w sprawie określenia górnych stawek opłat 
ponoszonych przez właścicieli nieruchomości, którzy nie są obowiązani do ponoszenia opłat 
za gospodarowanie odpadami komunalnymi na rzecz gminy za usługi w zakresie odbierania 
odpadów komunalnych oraz opróżniania zbiorników bezodpływowych lub osadników w 
instalacjach przydomowych oczyszczalni ścieków i transportu nieczystości ciekłych:  
 
Podczas głosowania na sesji obecnych było 14 radnych. 
Udział w głosowaniu wzięło 14 radnych. 
Na podstawie wyników głosowania Przewodnicząca stwierdziła, że Rada Gminy 
Darłowo  
13 głosami za, przy  
0 głosach przeciw i  
1 głosie wstrzymującym (Radna Grażyna Marcinkowska-Hryckiewicz) 
podjęła

 

 uchwałę w sprawie zmiany uchwały Rady Gminy Darłowo Nr LXIV.628.2023 z 
dnia 2 lutego 2023 roku w sprawie określenia górnych stawek opłat ponoszonych przez 
właścicieli nieruchomości, którzy nie są obowiązani do ponoszenia opłat za 
gospodarowanie odpadami komunalnymi na rzecz gminy za usługi w zakresie 
odbierania odpadów komunalnych oraz opróżniania zbiorników bezodpływowych lub 
osadników w instalacjach przydomowych oczyszczalni ścieków i transportu nieczystości 
ciekłych. 
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/Uchwała Nr X.64.2024 Rady Gminy Darłowo w sprawie zmiany uchwały Rady Gminy Darłowo Nr 
LXIV.628.2023 z dnia 2 lutego 2023 roku w sprawie określenia górnych stawek opłat ponoszonych przez 
właścicieli nieruchomości, którzy nie są obowiązani do ponoszenia opłat za gospodarowanie odpadami 
komunalnymi na rzecz gminy za usługi w zakresie odbierania odpadów komunalnych oraz opróżniania 
zbiorników bezodpływowych lub osadników w instalacjach przydomowych oczyszczalni ścieków i transportu 
nieczystości ciekłych stanowi załącznik nr 76 do niniejszego protokołu/ 
 
Na tym punkt zakończono.  
 
 
 
Ad.25.
Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie wysokości i zasad przyznawania diet oraz 
zwrotu kosztów podróży służbowych przysługujących radnym Rady Gminy Darłowo. 
Druk Nr 15/2024X 

  

 
/projekt uchwały wraz z uzasadnieniem w sprawie wysokości i zasad przyznawania diet oraz zwrotu kosztów 
podróży służbowych przysługujących radnym Rady Gminy Darłowo stanowi załącznik nr 77 do niniejszego 
protokołu/  
 
Pan Radosław Głażewski Wójt Gminy Darłowo przedstawił projekt uchwały z 
uzasadnieniem. Pan wójt powiedział, że dwie kolejne uchwały dotyczą: jedna radnych, druga 
sołtysów. Nowe stawki, które tu akurat tutaj są zaproponowane w przypadku 
Przewodniczącego Rady Gminy 120 % kwoty bazowej określonej corocznie w ustawie 
budżetowej. W przyszłym roku będzie to kwota 2 254 zł. Zastępca, Wiceprzewodniczący 
Rady Gminy kwota 105 % kwoty bazowej          i jest to 1 972 zł. Radny pełniący funkcję 
przewodniczącego stałej komisji Rady Gminy 80 % kwoty bazowej tj. 1 503 zł. Radny 
pełniący funkcję wiceprzewodniczącego stałej komisji 75 % tj. 1409 zł. Pozostałym radnym 
70 % kwoty bazowej tj. 1 315 zł w przyszłym roku.  
Pan Radny Wiesław Moskwa Przewodniczący Komisji Gospodarki Gminnej, Finansów                               
i Budżetu powiedział, że opinia
 

 komisji dotycząca projektu uchwały jest pozytywna.  

/Opinia Komisji Budżetu w sprawie wysokości i zasad przyznawania diet oraz zwrotu kosztów podróży 
służbowych przysługujących radnym Rady Gminy Darłowo stanowi załącznik nr 78 do niniejszego protokołu/ 
 
 
Przewodnicząca Rady Gminy Darłowo otworzyła dyskusję. 
W dyskusji nikt nie zabrał głosu. 
Przewodnicząca Rady Gminy Darłowo zamknęła dyskusję. 
 
Przystąpiono do głosowania nad uchwałą w sprawie wysokości i zasad przyznawania diet 
oraz zwrotu kosztów podróży służbowych przysługujących radnym Rady Gminy Darłowo:  
 
Podczas głosowania na sesji obecnych było 14 radnych. 
Udział w głosowaniu wzięło 14 radnych. 
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Na podstawie wyników głosowania Przewodnicząca stwierdziła, że Rada Gminy 
Darłowo  
14 głosami za, przy  
0 głosach przeciw i  
0 głosami wstrzymującymi 
podjęła

 

 uchwałę w sprawie wysokości i zasad przyznawania diet oraz zwrotu kosztów 
podróży służbowych przysługujących radnym Rady Gminy Darłowo. 

/Uchwała Nr X.65.2024 Rady Gminy Darłowo w sprawie wysokości i zasad przyznawania diet oraz zwrotu 
kosztów podróży służbowych przysługujących radnym Rady Gminy Darłowo stanowi załącznik nr 79 do 
niniejszego protokołu/ 
 
Na tym punkt zakończono.  
 
 
 
Ad.26.
Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie ustalenia wysokości i zasad przyznawania 
sołtysom sołectw Gminy Darłowo diet i zwrotu kosztów podróży służbowej. Druk Nr 
16/2024X 

  

 
/projekt uchwały wraz z uzasadnieniem w sprawie ustalenia wysokości i zasad przyznawania sołtysom sołectw 
Gminy Darłowo diet i zwrotu kosztów podróży służbowej stanowi załącznik nr 80 do niniejszego protokołu/  
 
Pan Radosław Głażewski Wójt Gminy Darłowo przedstawił projekt uchwały z 
uzasadnieniem. Pan wójt powiedział, że w tym przypadku ustala się podstawę diety sołtysa w 
kwocie 500 zł. Za każde uczestnictwo w sesji Rady Gminy zwiększa się ta kwotę o 75 zł. 
Także jeżeli będą dwie sesje, to jest kwota 150 zł, a jeżeli jest jedna 75 zł. W przypadku kiedy 
będą organizowane spotkania przez wójta, a dotyczy to szkoleń organizowanych i w 
przypadku braku możliwości uczestniczenia w tych spotkaniach, które są dosyć rzadko, jest tu 
możliwość potrącenia 100 zł od diety sołtysa.  
 
Pan Tomasz Urbański Sołtys Sołectwa Wicie powiedział: Fantastycznie.  
 
 
Pan Radny Wiesław Moskwa Przewodniczący Komisji Gospodarki Gminnej, Finansów                               
i Budżetu powiedział, że opinia
 

 komisji dotycząca projektu uchwały jest pozytywna.  

/Opinia Komisji Budżetu w sprawie ustalenia wysokości i zasad przyznawania sołtysom sołectw Gminy 
Darłowo diet i zwrotu kosztów podróży służbowej stanowi załącznik nr 81 do niniejszego protokołu/ 
 
 
Przewodnicząca Rady Gminy Darłowo otworzyła dyskusję. 
W dyskusji nikt nie zabrał głosu. 
Przewodnicząca Rady Gminy Darłowo zamknęła dyskusję. 
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Przystąpiono do głosowania nad uchwałą w sprawie ustalenia wysokości i zasad 
przyznawania sołtysom sołectw Gminy Darłowo diet i zwrotu kosztów podróży służbowej:  
 

(Pan Radosław Głażewski Wójt Gminy Darłowo wyszedł z sali obrad) 
 
Podczas głosowania na sesji obecnych było 14 radnych. 
Udział w głosowaniu wzięło 14 radnych. 
Na podstawie wyników głosowania Przewodnicząca stwierdziła, że Rada Gminy 
Darłowo  
14 głosami za, przy  
0 głosach przeciw i  
0 głosami wstrzymującymi 
podjęła

 

 uchwałę w sprawie ustalenia wysokości i zasad przyznawania sołtysom sołectw 
Gminy Darłowo diet i zwrotu kosztów podróży służbowej. 

/Uchwała Nr X.66.2024 Rady Gminy Darłowo w sprawie ustalenia wysokości i zasad przyznawania sołtysom 
sołectw Gminy Darłowo diet i zwrotu kosztów podróży służbowej stanowi załącznik nr 82 do niniejszego 
protokołu/ 
 
 
Pani Monika Kryszczak Sołtys Sołectwa Wiekowo powiedziała, że radni mają po 120 %                                  
a sołtys ile ma, pół procent, 5 %, a tak naprawdę sołtysi pracują. 
 
Pani Justyna Osses Przewodnicząca Rady Gminy Darłowo prosiła, żeby nie zakłócać obrad. 
Był czas dla samorządu, wtedy można było zabrać głos.  
 
Pani Monika Kryszczak Sołtys Sołectwa Wiekowo powiedziała, że trzeba było wcześniej 
punkt ten zrobić, a nie na samym końcu zrobiliście.  
 
Pan Tomasz Urbański Sołtys Sołectwa Wicie powiedział, że jeszcze będzie punkt w sprawie 
wolnych wniosków. Pan Tomasz powiedział, że to nie jest w porządku i zaraz się odezwą.  
 
Pan Mirosław Gałuszkiewicz Radny Gminy Darłowo powiedział, że Pani nie wie ile radni 
pracują.   
 
Pani Monika Kryszczak Sołtys Sołectwa Wiekowo powiedziała, że radny się tylko podpisuje. 
 
Pan Tomasz Urbański Sołtysy Sołectwa Wicie powiedział do Pani Moniki, żeby poczekali do 
tego punktu.  
 
Na tym punkt zakończono.  
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Pani Justyna Osses Przewodnicząca Rady Gminy Darłowo ogłosiła 10-minutową przerwę  
w obradach sesji. 

 
Po przerwie kworum wynosiło 14 radnych. 

 
Pani Justyna Osses Przewodnicząca Rady Gminy Darłowo powiedziała, że w związku                                 
z sytuacją jaka się przed przerwą wydarzyła, chciała tutaj przypomnieć, że każda sesja jest 
ogłoszona najmniej tydzień wcześniej. Druki są wyłożone w Biurze rady oraz w internecie, 
gdzie można sobie je sprawdzić i zapoznać się z nimi. Można przyjść na komisje, których 
termin również jest publikowany. Takie zachowanie jest niedopuszczalne podczas obrad sesji 
rady. Jeżeli ktoś nie zrozumiał, Przewodniczący Rady ma kwotę 120 % bazowej i jest to 
kwota nie zmieniona najmniej od trzech kadencji. Wiceprzewodniczący ma 105 % i też jest ta 
kwota nie zmieniona od zeszłej kadencji. Radny pełniący funkcję przewodniczącego komisji 
stałych ma kwotę podwyższoną o 10 %. Wiceprzewodniczący komisji stałych ma kwotę 
podwyższoną o 5%. Zwykły radny ma kwotę podwyższoną o 10 %. Sołtysi mają 
podwyższoną dietę o więcej niż 20 %. Jeżeli ktoś ma jakieś pytania proszę na komisję 
przyjść, dopytać i zapoznać się                           z uchwałami.  
 
 
Ad.27.
Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie rozpatrzenia skargi na działalność Wójta 
Gminy Darłowo w przedmiocie odmowy refundacji kosztów transportu dziecka 
niepełnosprawnego do szkoły. Druk Nr 17/2024X 

  

 
/projekt uchwały wraz z uzasadnieniem w sprawie rozpatrzenia skargi na działalność Wójta Gminy Darłowo w 
przedmiocie odmowy refundacji kosztów transportu dziecka niepełnosprawnego do szkoły stanowi załącznik nr 
83 do niniejszego protokołu/  
 
Pan Piotr Szewczykowski Przewodniczący Komisji Skarg, Wniosków i Petycji Rady Gminy 
Darłowo przedstawił projekt uchwały z uzasadnieniem.  
Na podstawie art. 18 ust. 2 pkt 15 i art. 18b ust. 1 ustawy z dnia 8 marca 1990 r. o 
samorządzie gminnym (t.j. 2024 r. poz. 1465, 1572) w związku z art. 229 pkt 3 ustawy z dnia 
14 czerwca 1960 r. Kodeks postępowania administracyjnego (t.j. Dz. U. z 2024 r. poz. 572) 
Rada Gminy Darłowo uchwala, co następuje:  
§ 1. Stwierdza się, że skarga z dnia 23 października 2024 roku na działalność Wójta Gminy 
Darłowo w przedmiocie odmowy refundacji kosztów transportu dziecka niepełnosprawnego 
do szkoły jest bezzasadna.  
§ 2. Uzasadnienie faktyczne i prawne rozstrzygnięcia oraz pouczenie o treści art. 239 ustawy                  
z dnia 14 czerwca 1960 r. Kodeks postępowania administracyjnego (t.j. Dz. U. z 2024 r. poz. 
572) zawiera uzasadnienie do uchwały. 
§ 3. Wykonanie uchwały powierza się Przewodniczącej Rady Gminy Darłowo, zobowiązując 
do poinformowania skarżącej o sposobie załatwienia skargi.  
§ 4. Uchwała wchodzi w życie z dniem podjęcia.  
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 Uzasadnienie: 
Dnia 23 października 2024 r. do Rady Gminy Darłowo wpłynęła skarga (…) 

dotycząca działalności Wójta Gminy Darłowo w przedmiocie odmowy (znak sprawy: (…)) 
refundacji kosztów transportu dziecka niepełnosprawnego do szkoły.   
W przedmiotowej sprawie ustalono następujący stan faktyczny i prawny. 

Skarżąca wskazała, że (…) jest dzieckiem niepełnosprawnym, posiadającym 
orzeczenie nr (…) z dnia 25 sierpnia 2021 roku o potrzebie kształcenia specjalnego, w 
związku z czym                 w dniu 19 sierpnia 2024 roku złożyła wniosek o dowóz 
niepełnosprawnego dziecka do szkoły lub zwrot kosztów dojazdu w roku szkolnym 
2024/2025.   

Pismem z dnia 23 sierpnia 2024 roku (…) Wójt Gminy Darłowo poinformował 
wnioskodawczynię, że nie może zorganizować transportu do Zespołu Szkół Nr (…) w (…) 
oraz zawrzeć umowy o zwrot kosztów dowozu własnym środkiem transportu. W 
przedmiotowym piśmie Wójt Gminy Darłowo powołując się na art. 39 ust. 4 pkt 1 ustawy z 
dnia 14 grudnia 2016 r. – Prawo oświatowe wskazał, że obowiązkiem gminy jest zapewnienie 
uczniom niepełnosprawnym, których kształcenie i wychowanie odbywa się na podstawie art. 
127 przywołanej ustawy, bezpośredniego transportu i opieki w czasie przewozu do najbliższej 
szkoły podstawowej, a uczniom z niepełnosprawnością ruchową, w tym z afazją,                                          
z niepełnosprawnością intelektualną w stopniu umiarkowanym lub znacznym – także do 
najbliższej szkoły podstawowej, do końca roku szkolnego w roku kalendarzowym, w którym 
uczeń kończy 21 rok życia. Wójt uzasadnił powód odmowy faktem, iż najbliższa szkoła 
obwodowa i odpowiednia do realizacji wytycznych wynikających z orzeczenia o potrzebie 
kształcenia specjalnego mieści się w (…), i jest nią Szkoła (…) w (…).  
 Wobec powyższego w pierwszej kolejności wskazać należy, że stosownie do treści art. 
39 ust. 4 ustawy z dnia 14 grudnia 2016 r. Prawo oświatowe obowiązkiem gminy jest: 1) 
zapewnienie uczniom niepełnosprawnym, których kształcenie i wychowanie odbywa się na 
podstawie art. 127 ustawy – Prawo oświatowe, bezpłatnego transportu i opieki w czasie 
przewozu do najbliższej szkoły podstawowej, a uczniom z niepełnosprawnością ruchową,                     
w tym z afazją, z niepełnosprawnością intelektualną w stopniu umiarkowanym lub znacznym 
– także do najbliższej szkoły ponadpodstawowej, do końca roku szkolnego w roku 
kalendarzowym, w którym uczeń kończy 21. rok życia; 2) zapewnienie dzieciom i młodzieży, 
o których mowa w art. 36 ust. 17, a także dzieciom i młodzieży z niepełnosprawnościami 
sprzężonymi, z których jedną z niepełnosprawności jest niepełnosprawność intelektualna, 
bezpłatnego transportu i opieki w czasie przewozu do ośrodka rewalidacyjno-
wychowawczego, do końca roku szkolnego w roku kalendarzowym, w którym kończą: a) 24. 
rok życia -                             w przypadku uczniów z niepełnosprawnościami sprzężonymi, z 
których jedną                                            z niepełnosprawności jest niepełnosprawność 
intelektualna, b) 25. rok życia - w przypadku uczestników zajęć rewalidacyjno-
wychowawczych. 

Również Ministerstwo Edukacji Narodowej w kierowanym do Skarżącej piśmie z dnia 
30 września 2024 r. (…) zwraca uwagę na przywołany zapis art. 39 ust. 4 ustawy z dnia                           
14 grudnia 2016 r. Prawo oświatowe. 

Zgodnie z utrwalonym orzecznictwem sądowym (wyrok Naczelnego Sądu 
Administracyjnego z dnia 28 października 2021 roku Sygn. Akt. III OSK 4012/21) przez 
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,,najbliższą szkołę” należy rozumieć szkołę, która zapewni niepełnosprawnemu uczniowi 
realizację zaleceń wynikających z orzeczenia.  

Jak bowiem trafnie wyjaśniono w wyroku Naczelnego Sądu Administracyjnego                             
z 14 lipca 2020 r. o sygn. akt I OSK 1604/19 (CBOSA): "Nie może budzić wątpliwości, iż 
niepełnosprawni uczniowie, do których odnosi się przepis art. 39 ust. 4 pkt 1 pr.ośw., mogą 
różnić się rodzajem posiadanej niepełnosprawności, a także jej zakresem. Dowodzenia nie 
wymaga twierdzenie, że nie każda placówka szkolna posiada warunki odpowiednie do 
kształcenia dzieci obciążonych wszelkiego rodzaju niepełnosprawnościami. Tak więc dla 
każdego indywidualnego przypadku, należy dokonywać wykładni sformułowania «najbliższa 
szkoła». Na przedmiotową «bliskość» składać się będzie zarówno element położenia 
geograficznego (odległość szkoły od miejsca zamieszkania), jak też element – posiadania 
przez daną placówkę oświatową warunków umożliwiających kształcenie dzieci z konkretnym 
rodzajem niepełnosprawności. Przy tym ów drugi element winien być oceniany 
indywidualnie, w odniesieniu do treści orzeczenia o potrzebie kształcenia specjalnego, 
którego zaleceń,                           o charakterze quasi-opinii biegłych, nie może modyfikować 
organ reprezentujący gminę. Warunkiem skuteczności odmowy zapewnienia bezpłatnego 
transportu i opieki jest zatem nie tylko wskazanie przez gminę szkoły (ośrodka) innej niż 
wnioskowana przez rodziców, ale także wykazanie, że ta szkoła (ośrodek) jest "najbliższa" we 
wskazanym wyżej rozumieniu (por. wyrok WSA z 11.04.2019 r., III SA/Gd 897/18, 
CBOSA). 

Konsekwentnie, "najbliższą" będzie tylko taka szkoła (odpowiednio: ośrodek), która 
pozwala realizować w pełni wszystkie zalecenia sformułowane przez zespół orzekający                            
w orzeczeniu o potrzebie kształcenia specjalnego. Tym samym szkoła co prawda bliższa pod 
względem geograficznym miejscu zamieszkania dziecka, jednakże nie pozwalająca 
zrealizować wszystkich wytycznych wynikających z treści orzeczenia, nie będzie szkołą 
"najbliższą" w znaczeniu, jakie temu słowu nadaje art. 39 ust. 4 pkt 1 pr.ośw. Na gruncie tego 
przepisu porównaniu pod względem geograficznym mogą podlegać więc tylko takie szkoły, 
które spełniają warunki merytoryczne podane przez orzekających specjalistów. Jeżeli taka 
szkoła istnieje i znajduje się bliżej miejsca zamieszkania dziecka, to w takim przypadku 
gmina powinna zapewnić dojazd lub zwrócić jego koszty do tej właśnie szkoły, jako 
"najbliższej" względem miejsca zamieszkania dziecka niepełnosprawnego. 
Przy ustalaniu placówki "najbliższej" bierze się zaś pod uwagę najbliżej położoną placówkę, 
która jest w stanie zapewnić realizację wszystkich zaleceń zawartych w danym orzeczeniu                       
o potrzebie kształcenia specjalnego, a nie taką, która zapewni to w najlepszych warunkach. 
(por. wyrok NSA z 28.10.2021 r., III OSK 4012/21) 
W tym przypadku w piśmie z dnia 23 sierpnia 2024 roku znak: (…)  Wójt Gminy Darłowo, 
po zapoznaniu się z orzeczeniem nr (…) o potrzebie kształcenia specjalnego wydanym przez 
Powiatową Poradnię Psychologiczno-Pedagogiczną w (…) w (…) dla (…), mając na uwadze 
zapisy powyższego orzeczenia za najbliższą placówkę, która zrealizuje zalecenia wskazuje 
Szkołę (…) w (…).  

Obowiązek Gminy zapewnienia uczniowi bezpłatnego transportu do wskazanej we 
wniosku szkoły (odpowiednio: pokrycia kosztów tego dowozu) zaktualizowałby się 
wyłącznie w sytuacji braku innej, bliższej placówki mogącej spełnić wszystkie wymogi 
wynikające                              z orzeczenia. Wójt Gminy Darłowo, rozpoznając wniosek 
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Skarżącej, uznał, że najbliższą dla ucznia szkołą mogącą spełnić wymagania zawarte w ww. 
przywołanym orzeczeniu, jest Szkoła (…) w (…). 

Komisja Skarg, Wniosków i Petycji Rady Gminy Darłowo na posiedzeniu w dniu                        
18 listopada 2024 roku wysłuchała wypowiedzi (…) Dyrektora Szkoły (…) w (…) 
potwierdzającej spełnienie wszystkich wymagań zaleconych w orzeczeniu nr (…) o potrzebie 
kształcenia specjalnego wydanym przez Powiatową Poradnię Psychologiczno-Pedagogiczną 
w (…) w (…) indywidualnie dla (…) – dziecka skarżącej.  

W świetle powyższego wskazana przez Skarżącą szkoła tj. Zespół Szkół Nr (…) w 
(…) nie jest ,,najbliższą szkołą” w myśl przytoczonego art. 127 ustawy – Prawo oświatowe. 

Gmina zgadza się ze stanowiskiem skarżącej oraz stanowiskiem MEN wyrażonym                      
w ww. cytowanym piśmie, że rodzice dziecka mają wyłączne prawo do decydowania o swoim 
dziecku, o ile prawo to nie zostanie im ograniczone, lub nie zostaną go pozbawieni. Dotyczy 
to również wyboru szkoły, która zdaniem rodziców najlepiej zapewni realizację zaleceń                                  
z orzeczenia o potrzebie kształcenia specjalnego i odpowiednie do potrzeb dziecka warunki 
kształcenia, wychowania i opieki. Gmina związana jest jednak w wydatkowaniu środków 
publicznych przepisami prawa, w tym treścią art. 39 ust. 4 i 39a Prawa Oświatowego.                                
Z przepisów tych jasno wynika, że Gmina nie jest uprawniona do wyboru za rodziców danej 
szkoły, w której dziecko realizować ma obowiązek szkolny. Gmina natomiast zobowiązana 
jest sfinansować dowóz dziecka do szkoły uwzględniając wytyczne zawarte w ww. artykułach 
ustawy Prawo oświatowe. Rodzic zatem ma prawo skierować dziecko do wybranej przez 
siebie szkoły, ale w przypadku, gdy szkoła ta nie jest szkołą „najbliższą” w rozumieniu ww. 
przepisów, to liczyć musi się z faktem, że po jego stronie leżeć będzie obowiązek 
zapewnienia dowozu dziecka do wybranej przez siebie szkoły. 
Wobec powyższego skarga jest bezzasadna. 

Pouczenie: Zgodnie z art. 239 ustawy z dnia 14 czerwca 1960 r. Kodeks postępowania 
administracyjnego (t.j. Dz. U. z 2024 r. poz. 572) w przypadku, gdy skarga, w wyniku jej 
rozpatrzenia, została uznana za bezzasadną i jej bezzasadność wykazano w odpowiedzi na 
skargę, a skarżący ponowił skargę bez wskazania nowych okoliczności – organ właściwy do 
jej rozpatrzenia może podtrzymać swoje poprzednie stanowisko z odpowiednią adnotacją                      
w aktach sprawy – bez zawiadamiania skarżącego. 
 
 
Przewodnicząca Rady Gminy Darłowo otworzyła dyskusję. 
 
W dyskusji głos zabrali:  
 
Pan Radosław Głażewski Wójt Gminy Darłowo powiedział, że dosyć długie jest to 
uzasadnienie, wiec chciałby  to wytłumaczyć w paru zdaniach. Osoba z miejscowości, w 
której znajduje się szkoła (…), która spełnia wymagania z orzeczenia. Dziecko tej osoby 
uczęszcza do (…) do szkoły i o ile rodzic ma prawo – bo jest to Konstytucyjne prawo – każdy 
rodzic ma prawo dać dziecko, prowadzić naukę tam, gdzie mu się to podoba i gdzie uważa, że 
ta szkoła jest najlepsza. Aczkolwiek tu gminę też obowiązują przepisy prawa głownie 
finansowego i o ile zgodnie z orzeczeniem szkoła w (…) mając szczególne dostosowanie, bo 
ma klasę biofeedback, klasy sensoryczne, klasy logopedyczne, spełnia wymagania. Po prostu 
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dziecko mogłoby uczęszczać i rozwijać się w tej szkole, zresztą, do której też uczęszczało. 
Nie widzimy możliwości po prostu dofinansowania tego dowozu do miejscowości (…), bo 
szkoła miejscowa spełnia wymagania stawiane w orzeczeniu dla tego dziecka.  
 
Pani Grażyna Marcinkowska-Hryckiewicz Radna Gminy Darłowo powiedziała, że ponieważ 
nie uczestniczyła w posiedzeniu komisji, ponieważ w tym czasie była na badaniach w klinice, 
chciałaby dopytać Pana Wójta, gdzie to dziecko chodziło w pierwszej klasie, w drugiej klasie, 
gdzie chodzi dzisiaj do szkoły i czy Gmina kiedykolwiek dopłacała do dowozu do (…), czy to 
jest po raz pierwszy.  
 
Pani Justyna Osses Przewodnicząca Rady Gminy Darłowo prosiła o zwracanie uwagi na dane 
wrażliwe.  
 
Pan Radosław Głażewski Wójt Gminy Darłowo powiedział, że oczywiście nie będziemy się 
tutaj posługiwać dokładnymi danymi właśnie wrażliwymi. Wójt wskazał, że dziecko chodziło 
do tej szkoły, co już zresztą powiedział. Dziecko chodzi obecnie do szkoły w (…). Gmina 
także oczywiście dopłacała do dowozu, aczkolwiek szkoła obecnie spełnia wymagania z 
orzeczenia. Wójt powiedział, że nie ukrywa też, że bardzo skrupulatnie patrzymy na finanse, 
w sposób oszczędny i racjonalny kierujemy tymi finansami i staramy się kierować, no i 
widząc, że szkoła miejscowa spełnia warunki z orzeczenia, nie widzimy możliwości 
dofinansowania.  
 
Pani Grażyna Marcinkowska-Hryckiewicz Radna Gminy Darłowo zapytała Pana Wójta jaka 
to suma była dofinansowania do tego wyjazdu?  
 
Pani Justyna Osses Przewodnicząca Rady Gminy Darłowo prosiła o włączanie się do dyskusji 
proceduralnie tj. za pomocą urządzenia z mikrofonem.  
 
Pani Grażyna Marcinkowska-Hryckiewicz Radna Gminy Darłowo powiedziała, że tak jak 
zapytała Pana Wójta, chciałaby wiedzieć jakie to są koszty tego dowozu.  
 
Pan Radosław Głażewski Wójt Gminy Darłowo powiedział, że jest to kwota ponad 30 000 zł, 
przy czym subwencja za to dziecko też już nie idzie do naszej Gminy, tylko idzie do innego 
obcego samorządu.  
 
Pani Grażyna Marcinkowska-Hryckiewicz Radna Gminy Darłowo powiedziała, że to jest tak 
jakby już koszt całkowity z dopłatą do tego samorządu. Nie tylko sam transport.  
 
Pan Radosław Głażewski Wójt Gminy Darłowo powiedział, że sam transport.  
 
Pani Grażyna Marcinkowska-Hryckiewicz Radna Gminy Darłowo zapytała: Sam transport 
30 000 zł do (…)? Ale tu Państwo chcieli, żeby dowozić. To tylko dopłata do paliwa. 
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Pan Radosław Głażewski Wójt Gminy Darłowo powiedział, że szkoła w (…) tylko chciałby 
wskazać posiada około 10 % dzieci wymagających orzeczenia. Szkoła nie tylko w (…), bo 
nawet tu na Sali są osoby, których dzieci chodzą do naszych szkół publicznych. 10% uczniów 
jest z orzeczeniami.  
 
Pani Justyna Osses Przewodnicząca Rady Gminy Darłowo prosiła obecnych o spokój.  
 
Wójt kontynuował wypowiedź. Szkoła je kształci. Nie ma na ten temat skarg. Póki co dobrze. 
Dodatkowo środki subwencji nie wpływają do naszej gminy, tylko idą do obcego samorządu, 
więc tu gmina tylko ponosi koszt dodatkowy.  
 
Pani Justyna Osses Przewodnicząca Rady Gminy Darłowo zapytała czy sa jeszcze jakieś 
pytania do uchwały.  
 
Nikt więcej się nie zgłosił. 
 
Przewodnicząca Rady Gminy Darłowo zamknęła dyskusję. 
 
 
Przystąpiono do głosowania nad uchwałą w sprawie rozpatrzenia skargi na działalność Wójta 
Gminy Darłowo w przedmiocie odmowy refundacji kosztów transportu dziecka 
niepełnosprawnego do szkoły:  
 
Podczas głosowania na sesji obecnych było 14 radnych. 
Udział w głosowaniu wzięło 14 radnych. 
Na podstawie wyników głosowania Przewodnicząca stwierdziła, że Rada Gminy 
Darłowo  
13 głosami za, przy  
0 głosach przeciw i  
1 głosie wstrzymującym (Radna Grażyna Marcinkowska-Hryckiewicz) 
podjęła

 

 uchwałę w sprawie rozpatrzenia skargi na działalność Wójta Gminy Darłowo                       
w przedmiocie odmowy refundacji kosztów transportu dziecka niepełnosprawnego do 
szkoły. 

/Uchwała Nr X.67.2024 Rady Gminy Darłowo w sprawie rozpatrzenia skargi na działalność Wójta Gminy 
Darłowo w przedmiocie odmowy refundacji kosztów transportu dziecka niepełnosprawnego do szkoły stanowi 
załącznik nr 84 do niniejszego protokołu/ 
 
Na tym punkt zakończono.  
 
 
 
Ad.28.  
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Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmian w budżecie Gminy Darłowo na 2024 
rok. Druk Nr 18/2024X 
 
/projekt uchwały wraz z uzasadnieniem w sprawie zmian w budżecie Gminy Darłowo na 2024 rok stanowi 
załącznik nr 85 do niniejszego protokołu/  
 
Pan Radosław Głażewski Wójt Gminy Darłowo przedstawił projekt uchwały z 
uzasadnieniem. Pan wójt powiedział, że zmiany w budżecie są to już takie zmiany 
korekcyjne, jedne z ostatnich w tym roku, bo zbliżamy się do końca.  
Proponuje się zwiększenie dochodów i wydatków z tytułu:  
1. środków z Funduszu Pomocy Ukrainie: 

- na zadania oświatowe dla uczniów z Ukrainy 35 753,00 zł.  
- na stypendia socjalne 2 000,00 zł.   

2. Dotacji otrzymanych z budżetu państwa: 
- na świadczenia rodzinne 18 594,00 zł.  
- na Kartę Dużej Rodziny 289,00 zł.  

Zmniejszenie dotacji dotyczące składki zdrowotnej opłacanej od niektórych świadczeń 
rodzinnych. Zmniejsza się po stronie dochodów i wydatków o kwotę 7 295,00 zł.  

Dodatkowo w jednostkach budżetowych gminy dokonuje się przeniesienia na odpowiednie 
paragrafy dotyczące wykorzystania środków na określony cel.  

Ponadto wprowadza się zwiększenie wydatków z przeznaczeniem na wypłatę prowizji za 
inkaso i opłat w kwocie 50 000 zł.  

Dotacji na właśnie tutaj na OSP Sulimice na wymianę bramy garażowej oraz stolarki okiennej 
w kwocie 5 499,94 zł. Tutaj jednostka OSP Sulimice otrzymała środki zewnętrzne i tu nastąpi 
po sesji podpisanie umowy i rozliczenie tego projektu. Wójt powiedział, że gratuluje 
strażakom z Sulimic.  

Zwiększa się także na Straż Gminną 1 500,00 zł na zakup materiałów i wyposażenia.  

Na dowóz uczniów do szkół z przeznaczeniem na naprawę autobusów szkolnych i zwrot 
kosztów za dowóz właśnie dzieci niepełnosprawnych do placówek oświatowych przez 
rodziców 50 000,00 zł.  

Na wynagrodzenia w świetlicach wiejskich 41 000,00 zł.  

Na wypłatę za akcje gaśnicze dla członków OSP gminnych. Przy okazji Wójt podziękował 
strażakom za wczoraj na jeziorze w nocy, że brali udział w akcji. Ponownie wędkarze 
wypłynęli i stało się nieszczęście. Tutaj strażacy po godzinie dwunastej ratowali te osoby i za 
to wójt bardzo serdecznie dziękuje.  

 

Pan Henryk Noworolnik Wiceprzewodniczący Rady Gminy Darłowo powiedział do Pana 
Wójta, że mamy tu Pana Grzegorza Jasińskiego Sołtysa, który wczoraj w godzinach nocnych                     
z uwagi na to, że reanimacja na początku była prowadzona na zewnątrz, strażacy się 
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zmieniali. Ale później z uwagi na brak miejsca w karetce około godziny prowadził 
resuscytacje                                  z ratownikami, także dziękujemy i gratulujemy postawy.  

 

Pan Radosław Głażewski Wójt Gminy Darłowo powiedział, że właśnie takie sytuacje 
pokazują jak bardzo ważne są straże na terenie Gminy Darłowo. Przede wszystkim powódź w 
207 roku, ale właśnie i takie sytuacje, które powtarzają się, bo rok temu mieliśmy w 
identycznym czasie bardzo podobną akcję. Wójt podziękował Panu Grzegorzowi, ze ratował 
te osoby osobiście. Również podziękował Panu Łukaszowi Górze, które też stara się o te 
środki, że dzięki niemu nie tylko miejscowości ale i straż działa.  

Wójt powiedział, że dodatkowo przeznaczamy na utrzymanie zieleni na terenie Gminy 
Darłowo. To się tak nazywa, ale to są także wycinki drzew. Przeznaczamy kwotę 20 000 zł.  

 
 
Pan Radny Wiesław Moskwa Przewodniczący Komisji Gospodarki Gminnej, Finansów                               
i Budżetu powiedział, że opinia
 

 komisji dotycząca projektu uchwały jest pozytywna.  

/Opinia Komisji Budżetu w sprawie zmian w budżecie Gminy Darłowo na 2024 rok stanowi załącznik nr 86 do 
niniejszego protokołu/ 
 
Przewodnicząca Rady Gminy Darłowo otworzyła dyskusję. 
W dyskusji nikt nie zabrał głosu. 
Przewodnicząca Rady Gminy Darłowo zamknęła dyskusję. 
 
Przystąpiono do głosowania nad uchwałą w sprawie zmian w budżecie Gminy Darłowo na 
2024 rok:  
 
Podczas głosowania na sesji obecnych było 14 radnych. 
Udział w głosowaniu wzięło 14 radnych. 
Na podstawie wyników głosowania Przewodnicząca stwierdziła, że Rada Gminy 
Darłowo  
14 głosami za, przy  
0 głosach przeciw i  
0 głosami wstrzymującymi 
podjęła
 

 uchwałę w sprawie zmian w budżecie Gminy Darłowo na 2024 rok. 

/Uchwała Nr X.68.2024 Rady Gminy Darłowo w sprawie zmian w budżecie Gminy Darłowo na 2024 rok 
stanowi załącznik nr 87 do niniejszego protokołu/ 
 
Na tym punkt zakończono.  
 
 
 
Ad.29.  
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Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmiany wieloletniej prognozy finansowej 
Gminy Darłowo na lata 2024-2034. Druk Nr 19/2024X 
 
/projekt uchwały wraz z uzasadnieniem w sprawie zmiany wieloletniej prognozy finansowej Gminy Darłowo na 
lata 2024-2034 stanowi załącznik nr 88 do niniejszego protokołu/  
 
Pan Radosław Głażewski Wójt Gminy Darłowo powiedział, że wieloletnia prognoza 
finansowa jest jakby konsekwencją zmian w budżecie, które mieliśmy. Przychody nie uległy 
zmianie. Zmiana dotyczy zmiany kwalifikacji budżetowej z paragrafu 950 na paragraf 905 
środków nie wykorzystanych z programu przeciwdziałania alkoholizmowi w 2023 roku. 
Rozchody nie uległy zmianie. Dług nie uległ zmianie.  
 
 
Pan Radny Wiesław Moskwa Przewodniczący Komisji Gospodarki Gminnej, Finansów                               
i Budżetu powiedział, że opinia
 

 komisji dotycząca projektu uchwały jest pozytywna.  

/Opinia Komisji Budżetu w sprawie zmiany wieloletniej prognozy finansowej Gminy Darłowo na lata 2024-
2034 stanowi załącznik nr 89 do niniejszego protokołu/ 
 
 
Przewodnicząca Rady Gminy Darłowo otworzyła dyskusję. 
W dyskusji nikt nie zabrał głosu. 
Przewodnicząca Rady Gminy Darłowo zamknęła dyskusję. 
 
Przystąpiono do głosowania nad uchwałą w sprawie zmiany wieloletniej prognozy finansowej 
Gminy Darłowo na lata 2024-2034:  
 
Podczas głosowania na sesji obecnych było 14 radnych. 
Udział w głosowaniu wzięło 14 radnych. 
Na podstawie wyników głosowania Przewodnicząca stwierdziła, że Rada Gminy 
Darłowo  
14 głosami za, przy  
0 głosach przeciw i  
0 głosami wstrzymującymi 
podjęła

 

 uchwałę w sprawie zmiany wieloletniej prognozy finansowej Gminy Darłowo na 
lata 2024-2034. 

/Uchwała Nr X.69.2024 Rady Gminy Darłowo w sprawie zmiany wieloletniej prognozy finansowej Gminy 
Darłowo na lata 2024-2034 stanowi załącznik nr 90 do niniejszego protokołu/ 
 
Na tym punkt zakończono.  
 
 
 
Ad.30.  
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Wolne wnioski i zapytania. 
 

Pani Justyna Osses Przewodnicząca Rady Gminy Darłowo zapytała czy ktoś  Państwa 
chciałby zabrać głos w tym punkcie? 
 

(Radny Piotr Szewczykowski wyszedł z sali obrad) 
 

 
Pan Radosław Głażewski Wójt Gminy Darłowo powiedział, że czuje takie lekki dyskomfort 
omawiając plan przestrzenny na miejscowość Bukowo, dlatego zaprosił tutaj pracownika, 
gdyż nie chciałby, żeby jego wypowiedź była źle zrozumiana. Pan dokładnie był tłumaczony 
przez pracownika na komisji Rady Gminy, który tłumaczył co ograniczamy, przede 
wszystkim rozbudowę, ograniczenia tych terenów, które były przeznaczone jako RO-2 z 
możliwością budowy elektrowni wiatrowych. Te tereny zostały ograniczone, aczkolwiek te 
tutaj                                   w momencie opracowania zgodnie ze Studium projektant zmienił 
określone przeznaczenia –                 o czym powie Pani Magda na jakie dokładnie 
przeznaczenia z godnie z uchwalonym wcześniej studium. Także plan był też procedowany w 
określony sposób. Były też konsultacje, w których tez Pani Grażyna uczestniczyła. Wójt 
powiedział, że tutaj przekazuje głos Pani Magdalenie, bo nie ukrywa, że czuje takie 
dyskomfort, że mógł Państwa w jakiś sposób swoją wypowiedzią wprowadzić w błąd, dlatego 
oddaje głos Pani Magdzie.  
 
Pani Magdalena Cyperska Inspektor ds. planowania przestrzennego, dzierżawy i najmu 
powiedziała, że to znaczy tak jak Pan Wójt powiedział, intencją tego planu było, w starym 
planie obowiązującym dotychczas były tereny tak zwane rolne z dopuszczeniem elektrowni 
wiatrowych. Ponieważ zmieniła się ustawa, która przewiduje dopuszczalne odległości od 
elektrowni wiatrowych, te odległości jak wiemy się zwiększyły i obecnie to jest 700 metrów. 
Takie tereny, które w tym planie starym były to znaczy jeszcze obowiązującym blokowały 
powstawanie nowych terenów mieszkaniowych. Mimo, że tych wiatraków tak naprawdę tam 
nie ma, ale jak zapis jest taki, że się je dopuszcza, dlatego nie mogliśmy tworzyć nowych 
terenów budowlanych więc zrobiliśmy ten plan, którego intencją było usunięcie tego zapisu. 
Ale nowe przeznaczenia w tym planie są różne. Są to głownie tereny związane z rolnictwem, 
zabudowa związana z rolnictwem, las, zieleń naturalna, w zależności od tego co jest w 
Studium i jakie były wnioski. Dopuszcza się też na niektórych terenach i jest to zapis, że 
zabudowa związana z rolnictwem lub fotowoltaika, zgodnie ze Studium, które jest 
obowiązujące, zgodnie z wnioskami, które były zbierane na początku tej procedury. Były 
wnioski, były konsultacje, były ogłoszenia, uwag nie było, no w związku z tym plan jest 
sporządzony zgodnie z procedurą.  
 
Pan Radosław Głażewski Wójt Gminy Darłowo powiedział, że tylko wytłumaczy Państwu, że 
nie zmniejszając tych terenów RO-2, 700 metrów od granicy od strefy, w które liczona była 
strefa oddziaływania wiatraków nie możliwa by była zmiana przeznaczenia na budownictwo.  
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Pani Marzena Drzewucka Radna Gminy Darłowo powiedziała, że chciałaby serdecznie 
zaprosić Państwa 1 grudnia 2024 roku do Dąbek, na placu przy POLO, gdzie wspólnie ze 
szkołą będziemy już robić kolejny już Jarmark Bożonarodzeniowy. Mówczyni zapraszała 
bardzo serdecznie i dopowiedziała, że będzie rękodzieło, będą smaczne posiłki, będzie można 
zakupić domowe ciasto. Od godziny 10.00 do 13.00.  
 
Pani Grażyna Marcinkowska-Hryckiewicz Radna Gminy Darłowo powiedziała, że chciałaby 
się odnieść do Pani Magdaleny wypowiedzi. Radna powiedziała, że rzeczywiście była tutaj i 
ten plan oglądała, ale niestety nikt jej nie poinformował, że w miejsce tych wiatraków RO-2 
będą również umieszczone panele fotowoltaiczne i to w tak dużej ilości i tak duży teren 
zajęty. Trudno wyznać jej było się na tak dużych planszach bez objaśnienia pracowników, ale 
niestety nie usłyszała tego od pracowników. Jeżeli chodzi o to RO-2, to ono w tym momencie 
ma podwójne znaczenie jakby. Można rzeczywiście, to co Pan wójt tutaj podkreślił, że jest to 
pod budownictwo i to mieszkańcy z przyjemnością przyjmują i cieszą się z tego, natomiast 
już nie tak bardzo się cieszą z tego, że również pod panele fotowoltaiczne. Ponieważ te 
miejsca, które nie zostały zabudowane wiatrakami są w różnych miejscach i często są w 
środku pola, które jest przeznaczone pod panele. Tak to wygląda. Mówczyni powiedziała, że 
gdyby wiedziała o tym, ze tam będą panele, to po prostu by inaczej do tego podchodziła. 
Natomiast zaufała pracownikowi jednemu i drugiemu, który to wyjaśniał i nie słyszała o 
panelach.  
 
Pan Henryk Noworolnik Wiceprzewodniczący Rady Gminy Darłowo powiedział, że ma takie 
wrażenie, że Pani bardzo fajnie tłumaczyła, że to mieszkańcy na tych działkach decydują i 
występują o to czego oczekują. Jeżeli ktoś ma duże pole i to jest jego wola i chciałby 
postawić instalację fotowoltaiczną to jest to jego życzenie. Mówca powiedział, że jeżeli chciał 
na swoim budynku zmniejszyć koszty eksploatacji domu, założył instalację fotowoltaiczną i 
nie chciałby żeby ktoś w jego imieniu decydował czy to się komuś podoba. Prawo dopuszcza 
takie możliwości i  mieszkańcy z tego skorzystali. Natomiast ma wrażenie, że ani Pan Wójt, 
ani Rada nie jest władna do tego, żeby komuś decydować co może a czego nie może. My po 
prostu przyjmujemy plan. Jeżeli planista zatwierdził, że jest taka możliwość zgodnie z 
obowiązującym planem, to po prostu takie założenia przyjął a my taki plan przegłosowaliśmy.  
 
Pan Sylwester Szwedek Radny Gminy Darłowo powiedział, że plan zagospodarowania 
przestrzennego bardzo jest mile widziany, wszelkie zmiany i tutaj jeżeli się rozchodzi o te 
panele fotowoltaiczne wśród tutaj podtrzymując zdanie kolegi każdy indywidualnie powinien 
o tym decydować a nie odgórnie narzucać komuś czy może ustawić, czy nie może ustawić. 
Jeżeli jest właścicielem ziemi, kupił sobie tą ziemię, to powinien są swobodnie rozporządzać i 
jak najbardziej to jest wskazane, żeby można było je lokalizować – te panele – na swoich 
nieruchomościach.   
 
Pani Grażyna Marcinkowska-Hryckiewicz Radna Gminy Darłowo powiedziała, że myśli, że 
tu nie odnosimy się do tego kto może a kto nie może bo rzeczywiście takich uprawnień nie 
mamy, co ktoś może albo nie może, ale możemy dyskutować o tym jak ten plan jest 
przedstawiany i jak jest on konsultowany i o to chodzi. Tu nie chodzi o to czy możemy, czy 
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nie możemy i się wtrącać w cudze sprawy. Natomiast jeżeli już chodzi o te pola 
fotowoltaiczne a tak jak tutaj Pan Radny wspomniał, fotowoltaika na dachu jest to szalona 
różnica i tutaj chyba nikomu nie trzeba tłumaczyć. Jeżeli przeznaczamy w Studium 540 ha 
pod fotowoltaikę, to nie jest to samo co parę paneli na dachu Pana Radnego. Mówczyni 
przeprosiła i podziękowała.  
 
Pani Justyna Osses Przewodnicząca Rady Gminy Darłowo powiedziała, że jest możliwość dla 
mieszkańców, którzy zechcą swoją własnością władać jak będą chcieli zgodnie z prawem. 
Jeżeli będą chcieli, będą mogli współpracować z firmą i te fotowoltaiczne panele będą mogły 
powstać, ale jeżeli my tego nie uchwalimy, no to nie będą mogli. Pani Przewodnicząca 
powiedziała, że uważa więc, że radni jak najbardziej z korzyścią dla mieszkańców działają.  
 
Pani Grażyna Marcinkowska-Hryckiewicz Radna Gminy Darłowo powiedziała, że myśli, że 
muszą myśleć o wszystkich mieszkańcach, a nie o tych tylko, którzy będą czerpać z tego 
korzyści. Po prostu wszyscy tu mieszkamy i wszyscy mamy prawo o tym decydować i 
rozmawiać. Jeżeli będzie większość to oczywiście to uznamy, jest demokracja.  
 
Pani Justyna Osses Przewodnicząca Rady Gminy Darłowo powiedziała, tak oczywiście i tak 
właśnie jest.  
 
Pan Radosław Głażewski Wójt Gminy Darłowo powiedział, że w woli wyjaśnienia, w dużej 
mierze panele fotowoltaiczne przez planistów są umiejscawiane w miejscach zablokowanych, 
które nie będą mogły też budownictwo po prostu mieszkaniowe. Są to tereny duże części 
paneli fotowoltaicznych, są umiejscowione w terenach, gdzie istnieją turbiny wiatrowe, pod 
tymi turbinami, gdzie są strefy oddziaływania. Także one w pewien sposób nie zablokują stref 
budowlanych, mieszkaniowych. To tylko tak w kwestii wyjaśnienia. I tu oczywiście Gmina 
poprzez przyjęcie planu daje możliwość jakby zmiany tego przeznaczenia, ale to osobie 
fizycznej, która jest posiadaczem ziemi zależy czy taką umowę podpisze, czy nie podpisze.  
 
Pan Piotr Szewczykowski Radny Gminy Darłowo powiedział, że jest taka sprawa, że 
dyskutujemy tu nie wie o czy, bo jeżeli nie było uwag do planu zagospodarowania 
przestrzennego to nie powinniśmy w ogóle podejmować dyskusji. Mówca powiedział, ze nie 
wie do czego Pani Radna zmierza i próbuje uskuteczniać dyskusję samą sobie. Jak 
przedstawiła Pani, jako pracownik wyłożony plan, nie było uwag, a Pani Radna próbuje nam 
tu coś narzucać, ze komuś się coś nie podoba, albo decydować, że Pan Szewczykowski może 
u siebie postawić panele fotowoltaiczne, czy nie.  
 
Pani Grażyna Marcinkowska-Hryckiewicz Radna Gminy Darłowo powiedziała nie. Pani 
Radna powiedziała, że się w taki sposób nie wyrażała.  
 
Pani Justyna Osses Przewodnicząca Rady Gminy Darłowo powiedziała, że jak mikrofon się 
świeci to ma Pani głos. Proszę się spojrzeć, mikrofon się świeci.  
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Pani Grażyna Marcinkowska-Hryckiewicz Radna Gminy Darłowo powiedziała, że chciałaby 
tutaj podkreślić, że jeżeli chodzi o te panele fotowoltaiczne, to powinno się brać najlepszą 
opcję jaka tu była dla mieszkańców, a nie dla jednego inwestora, który tutaj przyszedł, już 
zarządził z wiatrakami, czerpie olbrzymie korzyści. Te około osiem milionów, które płaci to 
jest „kroplą w morzu jego dochodów”. Mówczyni powiedziała, że powinno się to rozpatrzyć 
pod kątem korzyści dla wszystkich mieszkańców. Radna powiedziała, że Gmina powinna 
utworzyć jakąś spółdzielnie, jakoś razem, czy z mieszkańcami, czy nie – to jest do 
rozważenia, bo to jest kwestią prawną już. Ale Gmina powinna to rozważyć i powinni o tym 
rozmawiać i jeżeli istnieje demokracja – a tutaj widzi, że marna, bo jest zakrzykiwana za 
każdym razem i na komisji i tutaj. Mówczyni powiedziała, że ciągle są jakieś ale do jej osoby. 
Dlaczego? Pani Radna powiedziała, że nikogo nie ocenia tutaj. Radna zapytała czy oceniła 
kogoś tutaj? Radna powiedziała, że nie ocenia tutaj żadnego radnego. Każdy ma prawo 
wypowiedzieć się to o czym myśli.  Jeżeli jest w błędzie, to po prostu trzeba wyprowadzić go 
z tego błędu i wytłumaczyć mu to. Wszystko da się wytłumaczyć jeżeli się tylko chce.  
 
Pani Justyna Osses Przewodnicząca Rady Gminy Darłowo powiedziała, że  dokładnie ma 
Pani rację …  
 
Pani Grażyna Marcinkowska-Hryckiewicz Radna Gminy Darłowo podziękowała.  
 
Pani Justyna Osses Przewodnicząca Rady Gminy Darłowo kontynuując wypowiedź 
powiedziała, że tylko, że niektóre osoby jednak nie przyjmują jak się im tłumaczy kilka razy, 
z argumentami przedstawia. Ale jest demokracja, głosujemy i pokazuje większość głosów jak 
rada chce ukierunkować nasza Gminę. Niestety prywatnych przedsiębiorców, którzy chcą 
tutaj próbować ulokować swoją firmę, proponują nam swoje audyty, no niestety my nie 
możemy wybierać, to mieszkańcy wybierają firmy, z którymi chcą współpracować.  
 
Pan Piotr Szewczykowski Radny Gminy Darłowo powiedział, że ma pytanie do Pani Radnej 
o te osiem milionów. Osiem milionów, to Pani ma takie wiadomości, to gdzie wpływają takie 
pieniążki?  
 
Pani Grażyna Marcinkowska-Hryckiewicz Radna Gminy Darłowo zapytała: Proszę?  
 
Pan Piotr Szewczykowski Radny Gminy Darłowo powiedział, że „osiem milionów” – Pani 
powiedziała, że jest „to kropla w morzu”. Radny powiedział, że jest bardzo ciekawy dla kogo 
te pieniążki idą.  
 
Pani Grażyna Marcinkowska-Hryckiewicz Radna Gminy Darłowo powiedziała, że mówiła, że 
to jest kropla w morzu dla tego inwestora, ze ma potężne zyski z tego i on to publikuje.  
 
Pan Mirosław Gałuszkiewicz Radny Gminy Darłowo zapytał czy jest ta demokracja wreszcie 
czy tej demokracji nie ma? Radny powiedział, że jest rolnikiem i nie będzie Pani mi 
wybierała, czy ja sobie wezmę firmę taką czy taką. To jest mój wybór czy ja ją wezmę czy jej 
nie wezmę. A pod kątem rolnictwa teraz jeżeli firma przychodzi i też ziemię można 
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przekształcić nie „trójkę, jedynkę dwójkę” tylko gorsze gatunki ziemi. I Pani będzie mi 
wybierała jeżeli ja mam IV klasę czy V klasę i ja sobie zrobię tam fotowoltaike, pozwolę, 
żeby mi tam postawili i na przykład wezmę w dzierżawę za 25 000 zł rocznie, to niech Pani 
mi wytłumaczy czy ja osiągnę w ogóle w tej chwili 25 000 zł zysku z rolnictwa? Bo ja 
takiego zysku nie ma. I to jest mój wybór i Pani mi broni teraz. Demokracja Pani to jest?  
 
Pani Grażyna Marcinkowska-Hryckiewicz Radna Gminy Darłowo mikrofon nie świeci się.  
 
Pani Justyna Osses Przewodnicząca Rady Gminy zapytała czy ktoś z Państwa chciałby 
wnieść coś nowego?  
 
Pan Wiesław Moskwa Radny Gminy Darłowo powiedział, że już nie, ponieważ Radny Mirek 
powiedział, to co chciał powiedzieć w jego imieniu.  
 
Nikt więcej głosu nie zabrał. 
  
Na tym punkt zakończono.  
 
 
 

Zakończenie sesji. 
Ad. 31.  

 
Wobec wyczerpania tematów ustalonego porządku obrad X Sesji Rady Gminy 

Darłowo IX kadencji – Pani Justyna Osses Przewodnicząca Rady Gminy Darłowo zamknęła 
obrady                      o godzinie 1058 w dniu 27 listopada 2024 roku. 

 

 
Obradom przewodniczyła: 

                        Przewodnicząca  
                    Rady Gminy Darłowo 

      
           Justyna Osses  

 
 
 
 
 
 
Sekretarz obrad
Radny Rady Gminy Darłowo 

:  

    
Wiesław Moskwa  
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Protokół sporządziła:
Iwona Kowalska  

  


